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ı 57681 (10/POC-009056)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 2 máis
Sobre as razóns do Goberno galego para desestimar a petición unánime de todos os grupos
políticos de dotar Lalín dunha nova ambulancia, a actuación que vai levar a cabo en relación
coa morte dunha persoa en Dozón durante a espera da chegada dunha ambulancia o día 14
de outubro e a súa opinión respecto da actual dotación de vehículos de transporte sanitario
da comarca de Deza 182853

ı 57686 (10/POC-009057)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre a valoración da Xunta de Galicia respecto do recente anuncio do Concello de Ourense de
desvincularse do Sistema Vioxén, de seguimento integral nos casos de violencia de xénero, e as
súas posibles consecuencias para as vítimas 182855

ı 57692 (10/POC-009058)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 5 máis
Sobre a opinión do Goberno galego referida á suficiencia da cobertura actual das emerxencias sa-
nitarias en Lalín e na comarca de Deza e as medidas previstas para resolver as súas deficiencias

182857
ı 57694 (10/POC-009059)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Pérez Seco, José Manuel
Sobre o estado actual da actuación denominada VAP Costa Norte, treitos A Coruña e resto dos trei-
tos, prevista no Programa de vías de altas prestacións, cun investimento de 322.320.000 euros e
un horizonte temporal comprendido entre os anos 2015 e 2017, a valoración da Xunta de Galicia
en relación co cumprimento do prazo establecido para o seu remate e as súas intencións respecto
do mantemento do investimento inicialmente previsto para a súa execución 182862

ı 57697 (10/POC-009060)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Arias Rodríguez, Raquel e 6 máis
Sobre as repercusións que vai ter para o sector a aplicación do Decreto de artesanía alimentaria e
a creación dos selos de calidade «Artesanía Alimentaria», «da casa» e «de montaña» 182864
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ı 57699 (10/POC-009061)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Arias Rodríguez, Raquel e 6 máis
Sobre o número de produtores que hai amparados na actualidade baixo a Indicación Xeográfica
Protexida Mel de Galicia, o seu volume de negocio e o balance que fai o Goberno galego da súa
campaña de produción e recollida de mel no ano 2019 182866

ı 57701 (10/POC-009062)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e 2 máis
Sobre o estado actual da actuación denominada VAP alternativa á PO-531 Pontevedra-Vilagarcía,
treito Curro-Baión (enlace coa N-640), prevista no Programa de vías de altas prestacións cun inves-
timento de 122.700.000 euros e un horizonte temporal no ano 2015, a valoración da Xunta de Galicia
en relación co cumprimento do prazo establecido para o seu remate, e as súas intencións respecto
do mantemento do investimento inicialmente previsto para a execución desta 182868

ı 57710 (10/POC-009063)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e 2 máis
Sobre o estado actual das actuacións relacionadas coa área metropolitana de Santiago de Com-
postela, previstas no Programa de vías de altas prestacións cun investimento de 107.665.000 euros
e un horizonte temporal comprendido entre os anos 2017 e 2020, a valoración da Xunta de Galicia
en relación co cumprimento do prazo establecido para o seu remate, e as súas intencións respecto
do mantemento do investimento inicialmente previsto para a execución desta 182870

ı 57712 (10/POC-009064)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula
Sobre o data prevista polo Sergas para o remate da guía que unifique os protocolos de abordaxe
dunha morte xestacional ou perinatal nos centros hospitalarios galegos, os datos referidos á súa
elaboración e as previsións ao respecto 182872

ı 57717 (10/POC-009065)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 2 máis
Sobre a valoración e as previsións da Xunta de Galicia respecto das dificultades asistenciais que se
están a producir na atención primaria á veciñanza do concello da Laracha 182875

ı 57719 (10/POC-009066)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula
Sobre as actuación previstas polo Goberno galego para resolver os problemas de demora na Aten-
ción Primaria da comarca do Morrazo 182877

ı 57722 (10/POC-009067)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e 2 máis
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Sobre o estado actual da actuación denominada VAP Tui-A Guarda, Treito I: Tui (enlace A-55)-Tomiño
(enlace PO-350), prevista no Programa de vías de altas prestacións cun investimento de 41.664.000
euros e un horizonte temporal no ano 2013, a valoración da Xunta de Galicia en relación co cum-
primento do prazo establecido para o seu remate, e as súas intencións respecto do mantemento
do investimento inicialmente previsto para a execución desta 182879

ı 57723 (10/POC-009068)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e 2 máis
Sobre o estado actual da actuación denominada VAP Tui-A Guarda, Treito II: Tomiño-Goián, prevista
no Programa de vías de altas prestacións cun investimento de 77.897.318 euros e un horizonte
temporal no ano 2015, a valoración da Xunta de Galicia en relación co cumprimento do prazo es-
tablecido para o seu remate, e as súas intencións respecto do mantemento do investimento ini-
cialmente previsto para a execución desta 182881

ı 57730 (10/POC-009069)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e 2 máis
Sobre o estado actual da actuación denominada VAP Tui-A Guarda, Treito IV: Variante da Guarda,
prevista no Programa de vías de altas prestacións cun investimento de 7.505.000 euros e un hori-
zonte temporal no ano 2015, a valoración da Xunta de Galicia en relación co cumprimento do prazo
establecido para o seu remate, e as súas intencións respecto do mantemento do investimento ini-
cialmente previsto para a execución desta 182883

ı 57741 (10/POC-009070)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e 2 máis
Sobre o estado actual da actuación denominada VAP Plisán-Portugal (nova ponte internacional),
prevista no Programa de vías de altas prestacións cun investimento de 15.981.000 euros e un ho-
rizonte temporal no ano 2020, a valoración da Xunta de Galicia en relación co cumprimento do
prazo establecido para o seu remate, e as súas intencións respecto do mantemento do investimento
inicialmente previsto para a execución desta 182885

ı 57747 (10/POC-009071)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e 2 máis
Sobre o estado actual da actuación denominada Área metropolitana de Vigo-Desdobramento do
corredor do Morrazo, prevista no Programa de vías de altas prestacións cun investimento de
53.893.000 euros e un horizonte temporal no ano 2015, a valoración da Xunta de Galicia en relación
co cumprimento do prazo establecido para o seu remate, e as súas intencións respecto do mante-
mento do investimento inicialmente previsto para a execución desta 182887

ı 57748 (10/POC-009072)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e 2 máis
Sobre o estado actual da actuación denominada Área metropolitana de Vigo-Rolda de Vigo-Treito
Balaidos-Buenos Aires, prevista no Programa de vías de altas prestacións cun investimento de
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86.239.560 euros e un horizonte temporal no ano 2017, a valoración da Xunta de Galicia en relación
co cumprimento do prazo establecido para o seu remate, e as súas intencións respecto do mante-
mento do investimento inicialmente previsto para a execución desta 182889

ı 57749 (10/POC-009073)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e 2 máis
Sobre o estado actual da actuación denominada Área metropolitana de Vigo-Vial Universidade-Vin-
cios, prevista no Programa de vías de altas prestacións cun investimento de 2.836.025 euros e un
horizonte temporal no ano 2017, a valoración da Xunta de Galicia en relación co cumprimento do
prazo establecido para o seu remate, e as súas intencións respecto do mantemento do investimento
inicialmente previsto para a execución desta 182891

ı 57758 (10/POC-009074)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia das supostas incoherencias que presentan os proxectos de
parques eólicos de Monte Inxerio e Gasalla promovidos pola empresa Green Capital Power na comarca
de Ordes, así como da fragmentación de macroparques noutros más pequenos para a súa tramitación
ao abeiro da Lei 5/2017, de fomento da implantación de iniciativas empresariais 182894

ı 57760 (10/POC-009075)
Grupo Parlamentario Mixto
Villares Naveira, Luis e 3 máis
Sobre as medidas adoptadas pola Xunta de Galicia para concienciar aos clubs deportivos galegos
da necesidade de facer un tratamento igual entre homes e mulleres, así como as campañas de sen-
sibilización desenvolvidas para a eliminación das cláusulas de rescisión dos contratos das mulleres
deportistas embarazadas 182898

ı 57766 (10/POC-009076)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Chao Pérez, Luca e Cuña Bóveda, María de los Ángeles
Sobre as razóns do nivel que presenta o esforzo investidor en I+D+i en Galicia en relación coa media
estatal e europea e o obxectivo fixado no Plan estratéxico de Galicia 2015-2020, así como a avaliación
do Goberno galego respecto do estado da carreira investigadora na comunidade autónoma 182901

ı 57772 (10/POC-009077)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Chao Pérez, Luca e Cuña Bóveda, María de los Ángeles
Sobre a avaliación que fai a Xunta de Galicia das necesidades de persoal especializado existentes
no CPI dos Dices, no concello de Rois e as actuacións previstas ao respecto 182904

ı 57778 (10/POC-009078)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Cuña Bóveda, María de los Ángeles e Chao Pérez, Luca
Sobre a xestión do Goberno galego en relación coa atención á diversidade do alumnado dos centros
docentes da comunidade autónoma 182907
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ı 57784 (10/POC-009079)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Pierres López, María Luisa e 3 máis
Sobre o tipo de medidas que ten posto en marcha o Goberno galego nos últimos catro anos para
evitar a violencia económica sobre as vítimas de violencia machista, os datos ao respecto e a súa
opinión referida á necesidade de apoiar as mulleres que saen dunha situación de maltrato, axu-
dando a romper tamén coas cargas económicas que proveñan do seu maltratador 182916

ı 57790 (10/POC-009080)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e 2 máis
Sobre o estado actual da actuación denominada Circunvalación de Ourense, treito Rairo-Benposta-
N-525, prevista no Programa de vías de altas prestacións cun investimento de 12.673.757 euros e
un horizonte temporal no ano 2013, a valoración da Xunta de Galicia en relación co cumprimento
do prazo establecido para o seu remate, e as súas intencións respecto do mantemento do investi-
mento inicialmente previsto para a execución desta 182919

ı 57792 (10/POC-009081)
Grupo Parlamentario Mixto
Villares Naveira, Luis e Vázquez Verao, Paula
Sobre as razóns da demora da Xunta de Galicia na convocatoria da Comisión Mixta en relación co
acordo referido á conversión da garda xudicial en gardas de 24 horas e quenda rotatoria nos xul-
gados de instrución dos partidos xudiciais da Coruña e Vigo, así como as medidas adoptadas para
compatibilizar o desenvolvemento das funcións de garda dos operadores xudiciais nos xulgados
de instrución, coa normativa europea en materia de descanso e conciliación 182922

ı 57794 (10/POC-009082)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Quinteiro Araújo, Paula e Jove González, Xan Xosé
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia da necesidade de paralizar o funcionamento da planta
de gas de Reganosa en Mugardos e do impacto que tivo no seu contorno, así como as medidas
que vai adoptar para o saneamento integral da ría de Ferrol 182925

ı 57796 (10/POC-009083)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula e Rodríguez Estévez, David
Sobre a xestión do Goberno galego en relación co Hospital de Verín 182930

ı 57801 (10/POC-009084)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Quinteiro Araújo, Paula
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia da eficacia da Fundación Pública Galega para a Tutela
de Persoas Adultas, as súas previsións respecto do aumento da súa dotación de persoal e do orza-
mento destinado a esa fundación, así como as medidas previstas para mellorar a coordinación cos
servizos sociais comunitarios 182934

ı 57806 (10/POC-009085)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Quinteiro Araújo, Paula e 4 máis
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Sobre a valoración que fai o Goberno galego do nivel que presentan as pensións das persoas galegas
en relación co conxunto do Estado, as actuacións previstas para reverter a actual situación e as súas
intención respecto da demanda ao Goberno central da rectificación das últimas normativas aproba-
das que conlevaron a perda progresiva de poder adquisitivo das persoas pensionistas 182937

ı 57808 (10/POC-009086)
Grupo Parlamentario Mixto
Casal Vidal, Francisco e 3 máis
Sobre as actuacións previstas pola Xunta de Galicia para tentar dar solución á crise xerada polo
peche das centrais térmicas das Pontes e Meirama 182940

ı 57814 (10/POC-009087)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Santos Queiruga, Carmen e 3 máis
Sobre a posible publicación dos criterios que segue a Xunta de Galicia para determinar o prezo dos
contratos de patrocinio para financiar festivais 182947

ı 57816 (10/POC-009088)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Santos Queiruga, Carmen e 3 máis
Sobre as razóns da Xunta de Galicia para patrocinar festivais de grande formato por un prezo sen-
siblemente inferior ao que se paga a festivais bastante máis pequenos 182949

ı 57818 (10/POC-009089)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Santos Queiruga, Carmen e 3 máis
Sobre a información do Goberno galego referida ao prezo que están a pagar as empresas privadas
por patrocinios nos mesmos festivais que patrocina a Xunta de Galicia 182952

ı 57820 (10/POC-009090)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Santos Queiruga, Carmen e 3 máis
Sobre as razóns da existencia de festivais patrocinados pola Xunta de Galicia por un importe ata 6
veces superior ao que reciben outros festivais equivalentes 182955

ı 57822 (10/POC-009091)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Santos Queiruga, Carmen e 3 máis
Sobre os criterios que se están a seguir para seleccionar as empresas contratistas para contratos
de patrocinio de festivais distintos aos de Fest Galicia 182958

ı 57824 (10/POC-009092)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Santos Queiruga, Carmen e 3 máis
Sobre a posible comprobación pola Xunta de Galicia se o prezo dos seus patrocinios de festivais se
axusta ao prezo de mercado 182960
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3. Administración do Parlamento de Galicia

3.5. Axudas, bolsas e premios

ı Concesión de dúas bolsas de formación para o Servizo de Publicacións, pola renuncia das bene-
ficiarias e da primeira persoa suplente 182852
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1. Procedementos parlamentarios

1.4. Procedementos de información
1.4.4. Preguntas
1.4.4.2. Preguntas orais en comisión

A Mesa do Parlamento, na súa sesión do día 21 de outubro de 2019, adoptou os seguintes acordos:

Admisión a trámite, asignación a comisión e publicación

- 57681 (10/POC-009056)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 2 máis
Sobre as razóns do Goberno galego para desestimar a petición unánime de todos os grupos polí-
ticos de dotar Lalín dunha nova ambulancia, a actuación que vai levar a cabo en relación coa morte
dunha persoa en Dozón durante a espera da chegada dunha ambulancia o día 14 de outubro e a
súa opinión respecto da actual dotación de vehículos de transporte sanitario da comarca de Deza
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 57686 (10/POC-009057)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre a valoración da Xunta de Galicia respecto do recente anuncio do Concello de Ourense de
desvincularse do Sistema Vioxén, de seguimento integral nos casos de violencia de xénero, e as
súas posibles consecuencias para as vítimas
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 57692 (10/POC-009058)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 5 máis
Sobre a opinión do Goberno galego referida á suficiencia da cobertura actual das emerxencias sa-
nitarias en Lalín e na comarca de Deza e as medidas previstas para resolver as súas deficiencias
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 57694 (10/POC-009059)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e Pérez Seco, José Manuel
Sobre o estado actual da actuación denominada VAP Costa Norte, treitos A Coruña e resto dos trei-
tos, prevista no Programa de vías de altas prestacións, cun investimento de 322.320.000 euros e
un horizonte temporal comprendido entre os anos 2015 e 2017, a valoración da Xunta de Galicia
en relación co cumprimento do prazo establecido para o seu remate e as súas intencións respecto
do mantemento do investimento inicialmente previsto para a súa execución
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego
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- 57697 (10/POC-009060)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Arias Rodríguez, Raquel e 6 máis
Sobre as repercusións que vai ter para o sector a aplicación do Decreto de artesanía alimentaria e
a creación dos selos de calidade «Artesanía Alimentaria», «da casa» e «de montaña»
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 57699 (10/POC-009061)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Arias Rodríguez, Raquel e 6 máis
Sobre o número de produtores que hai amparados na actualidade baixo a Indicación Xeográfica
Protexida Mel de Galicia, o seu volume de negocio e o balance que fai o Goberno galego da súa
campaña de produción e recollida de mel no ano 2019
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 57701 (10/POC-009062)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e 2 máis
Sobre o estado actual da actuación denominada VAP alternativa á PO-531 Pontevedra-Vilagarcía,
treito Curro-Baión (enlace coa N-640), prevista no Programa de vías de altas prestacións cun inves-
timento de 122.700.000 euros e un horizonte temporal no ano 2015, a valoración da Xunta de Ga-
licia en relación co cumprimento do prazo establecido para o seu remate, e as súas intencións
respecto do mantemento do investimento inicialmente previsto para a execución desta
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 57710 (10/POC-009063)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e 2 máis
Sobre o estado actual das actuacións relacionadas coa área metropolitana de Santiago de Com-
postela, previstas no Programa de vías de altas prestacións cun investimento de 107.665.000 euros
e un horizonte temporal comprendido entre os anos 2017 e 2020, a valoración da Xunta de Galicia
en relación co cumprimento do prazo establecido para o seu remate, e as súas intencións respecto
do mantemento do investimento inicialmente previsto para a execución desta
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 57712 (10/POC-009064)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula
Sobre o data prevista polo Sergas para o remate da guía que unifique os protocolos de abordaxe
dunha morte xestacional ou perinatal nos centros hospitalarios galegos, os datos referidos á súa
elaboración e as previsións ao respecto
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 57717 (10/POC-009065)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 2 máis
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Sobre a valoración e as previsións da Xunta de Galicia respecto das dificultades asistenciais que se
están a producir na atención primaria á veciñanza do concello da Laracha
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 57719 (10/POC-009066)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula
Sobre as actuación previstas polo Goberno galego para resolver os problemas de demora na Aten-
ción Primaria da comarca do Morrazo
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 57722 (10/POC-009067)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e 2 máis
Sobre o estado actual da actuación denominada VAP Tui-A Guarda, Treito I: Tui (enlace A-55)-Tomiño
(enlace PO-350), prevista no Programa de vías de altas prestacións cun investimento de 41.664.000
euros e un horizonte temporal no ano 2013, a valoración da Xunta de Galicia en relación co cum-
primento do prazo establecido para o seu remate, e as súas intencións respecto do mantemento
do investimento inicialmente previsto para a execución desta
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 57723 (10/POC-009068)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e 2 máis
Sobre o estado actual da actuación denominada VAP Tui-A Guarda, Treito II: Tomiño-Goián, prevista
no Programa de vías de altas prestacións cun investimento de 77.897.318 euros e un horizonte
temporal no ano 2015, a valoración da Xunta de Galicia en relación co cumprimento do prazo es-
tablecido para o seu remate, e as súas intencións respecto do mantemento do investimento ini-
cialmente previsto para a execución desta
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 57730 (10/POC-009069)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e 2 máis
Sobre o estado actual da actuación denominada VAP Tui-A Guarda, Treito IV: Variante da Guarda,
prevista no Programa de vías de altas prestacións cun investimento de 7.505.000 euros e un hori-
zonte temporal no ano 2015, a valoración da Xunta de Galicia en relación co cumprimento do prazo
establecido para o seu remate, e as súas intencións respecto do mantemento do investimento ini-
cialmente previsto para a execución desta
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 57741 (10/POC-009070)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e 2 máis
Sobre o estado actual da actuación denominada VAP Plisán-Portugal (nova ponte internacional),
prevista no Programa de vías de altas prestacións cun investimento de 15.981.000 euros e un ho-
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rizonte temporal no ano 2020, a valoración da Xunta de Galicia en relación co cumprimento do
prazo establecido para o seu remate, e as súas intencións respecto do mantemento do investimento
inicialmente previsto para a execución desta
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 57747 (10/POC-009071)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e 2 máis
Sobre o estado actual da actuación denominada Área metropolitana de Vigo-Desdobramento do
corredor do Morrazo, prevista no Programa de vías de altas prestacións cun investimento de
53.893.000 euros e un horizonte temporal no ano 2015, a valoración da Xunta de Galicia en relación
co cumprimento do prazo establecido para o seu remate, e as súas intencións respecto do mante-
mento do investimento inicialmente previsto para a execución desta
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 57748 (10/POC-009072)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e 2 máis
Sobre o estado actual da actuación denominada Área metropolitana de Vigo-Rolda de Vigo-Treito
Balaidos-Buenos Aires, prevista no Programa de vías de altas prestacións cun investimento de
86.239.560 euros e un horizonte temporal no ano 2017, a valoración da Xunta de Galicia en relación
co cumprimento do prazo establecido para o seu remate, e as súas intencións respecto do mante-
mento do investimento inicialmente previsto para a execución desta
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 57749 (10/POC-009073)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e 2 máis
Sobre o estado actual da actuación denominada Área metropolitana de Vigo-Vial Universidade-Vin-
cios, prevista no Programa de vías de altas prestacións cun investimento de 2.836.025 euros e un
horizonte temporal no ano 2017, a valoración da Xunta de Galicia en relación co cumprimento do
prazo establecido para o seu remate, e as súas intencións respecto do mantemento do investimento
inicialmente previsto para a execución desta
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 57758 (10/POC-009074)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia das supostas incoherencias que presentan os proxec-
tos de parques eólicos de Monte Inxerio e Gasalla promovidos pola empresa Green Capital Power
na comarca de Ordes, así como da fragmentación de macroparques noutros más pequenos para
a súa tramitación ao abeiro da Lei 5/2017, de fomento da implantación de iniciativas empresariais
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 57760 (10/POC-009075)
Grupo Parlamentario Mixto
Villares Naveira, Luis e 3 máis
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Sobre as medidas adoptadas pola Xunta de Galicia para concienciar aos clubs deportivos galegos
da necesidade de facer un tratamento igual entre homes e mulleres, así como as campañas de sen-
sibilización desenvolvidas para a eliminación das cláusulas de rescisión dos contratos das mulleres
deportistas embarazadas
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 57766 (10/POC-009076)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Chao Pérez, Luca e Cuña Bóveda, María de los Ángeles
Sobre as razóns do nivel que presenta o esforzo investidor en I+D+i en Galicia en relación coa media
estatal e europea e o obxectivo fixado no Plan estratéxico de Galicia 2015-2020, así como a avalia-
ción do Goberno galego respecto do estado da carreira investigadora na comunidade autónoma
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 57772 (10/POC-009077)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Chao Pérez, Luca e Cuña Bóveda, María de los Ángeles
Sobre a avaliación que fai a Xunta de Galicia das necesidades de persoal especializado existentes
no CPI dos Dices, no concello de Rois e as actuacións previstas ao respecto
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 57778 (10/POC-009078)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Cuña Bóveda, María de los Ángeles e Chao Pérez, Luca
Sobre a xestión do Goberno galego en relación coa atención á diversidade do alumnado dos centros
docentes da comunidade autónoma
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 57784 (10/POC-009079)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Pierres López, María Luisa e 3 máis
Sobre o tipo de medidas que ten posto en marcha o Goberno galego nos últimos catro anos para
evitar a violencia económica sobre as vítimas de violencia machista, os datos ao respecto e a súa
opinión referida á necesidade de apoiar as mulleres que saen dunha situación de maltrato, axu-
dando a romper tamén coas cargas económicas que proveñan do seu maltratador
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos

- 57790 (10/POC-009080)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e 2 máis
Sobre o estado actual da actuación denominada Circunvalación de Ourense, treito Rairo-Benposta-
N-525, prevista no Programa de vías de altas prestacións cun investimento de 12.673.757 euros e
un horizonte temporal no ano 2013, a valoración da Xunta de Galicia en relación co cumprimento
do prazo establecido para o seu remate, e as súas intencións respecto do mantemento do investi-
mento inicialmente previsto para a execución desta
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos
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- 57792 (10/POC-009081)
Grupo Parlamentario Mixto
Villares Naveira, Luis e Vázquez Verao, Paula
Sobre as razóns da demora da Xunta de Galicia na convocatoria da Comisión Mixta en relación co
acordo referido á conversión da garda xudicial en gardas de 24 horas e quenda rotatoria nos xul-
gados de instrución dos partidos xudiciais da Coruña e Vigo, así como as medidas adoptadas para
compatibilizar o desenvolvemento das funcións de garda dos operadores xudiciais nos xulgados
de instrución, coa normativa europea en materia de descanso e conciliación
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 57794 (10/POC-009082)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Quinteiro Araújo, Paula e Jove González, Xan Xosé
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia da necesidade de paralizar o funcionamento da planta
de gas de Reganosa en Mugardos e do impacto que tivo no seu contorno, así como as medidas
que vai adoptar para o saneamento integral da ría de Ferrol
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 57796 (10/POC-009083)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula e Rodríguez Estévez, David
Sobre a xestión do Goberno galego en relación co Hospital de Verín
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 57801 (10/POC-009084)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Quinteiro Araújo, Paula
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia da eficacia da Fundación Pública Galega para a Tutela
de Persoas Adultas, as súas previsións respecto do aumento da súa dotación de persoal e do orza-
mento destinado a esa fundación, así como as medidas previstas para mellorar a coordinación cos
servizos sociais comunitarios
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 57806 (10/POC-009085)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Quinteiro Araújo, Paula e 4 máis
Sobre a valoración que fai o Goberno galego do nivel que presentan as pensións das persoas gale-
gas en relación co conxunto do Estado, as actuacións previstas para reverter a actual situación e as
súas intención respecto da demanda ao Goberno central da rectificación das últimas normativas
aprobadas que conlevaron a perda progresiva de poder adquisitivo das persoas pensionistas
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 57808 (10/POC-009086)
Grupo Parlamentario Mixto
Casal Vidal, Francisco e 3 máis
Sobre as actuacións previstas pola Xunta de Galicia para tentar dar solución á crise xerada polo
peche das centrais térmicas das Pontes e Meirama
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo
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- 57814 (10/POC-009087)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Santos Queiruga, Carmen e 3 máis
Sobre a posible publicación dos criterios que segue a Xunta de Galicia para determinar o prezo dos
contratos de patrocinio para financiar festivais
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 57816 (10/POC-009088)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Santos Queiruga, Carmen e 3 máis
Sobre as razóns da Xunta de Galicia para patrocinar festivais de grande formato por un prezo sen-
siblemente inferior ao que se paga a festivais bastante máis pequenos
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 57818 (10/POC-009089)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Santos Queiruga, Carmen e 3 máis
Sobre a información do Goberno galego referida ao prezo que están a pagar as empresas privadas
por patrocinios nos mesmos festivais que patrocina a Xunta de Galicia
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 57820 (10/POC-009090)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Santos Queiruga, Carmen e 3 máis
Sobre as razóns da existencia de festivais patrocinados pola Xunta de Galicia por un importe ata 6
veces superior ao que reciben outros festivais equivalentes
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 57822 (10/POC-009091)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Santos Queiruga, Carmen e 3 máis
Sobre os criterios que se están a seguir para seleccionar as empresas contratistas para contratos
de patrocinio de festivais distintos aos de Fest Galicia
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 57824 (10/POC-009092)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Santos Queiruga, Carmen e 3 máis
Sobre a posible comprobación pola Xunta de Galicia se o prezo dos seus patrocinios de festivais se
axusta ao prezo de mercado
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

Santiago de Compostela, 22 de outubro de 2019
Diego Calvo Pouso
Vicepresidente 1º
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3. Administración do Parlamento de Galicia

3.5. Axudas, bolsas e premios

Concesión de dúas bolsas de formación para o Servizo de Publicacións, pola renuncia das benefi-
ciarias e da primeira persoa suplente

Con data do 3 de outubro de 2019 publicouse no BOPG nº 541 a resolución das persoas beneficiarias
e da lista suplente das bolsas do Parlamento de Galicia, dándose por cumprido con esta publicación
o trámite de notificación, conforme o disposto na cláusula décima no seu apartado terceiro das bases
da convocatoria (BOPG núm. 485, do 10 de xuño de 2019 e DOG núm. 113, do 17 de xuño de 2019).

Nesa mesma data, o Servizo de Persoal e Réxime Interior comunicoulles ás persoas interesadas,
mediante medios telemáticos, a súa condición de beneficiarias das anteditas bolsas.

O día 10 de outubro, Claudia Iglesias Arriarán, beneficiaria dunha bolsa de Publicacións, presentou escrito
de renuncia á bolsa mediante o modelo do anexo IV recollido nas bases da convocatoria (nº rexistro 57639).

O día 14 de outubro, Laura Piñeiro Pais, tamén beneficiaria dunha bolsa de Publicacións, presentou
por vía telemática escrito de renuncia mediante o modelo do anexo IV sen a debida sinatura. O Ser-
vizo de Persoal e Réxime Interior comunicoulle telefonicamente que debía presentar por rexistro
o modelo de renuncia debidamente asinado.

Unha vez transcorrido o prazo establecido na base décimo primeira da convocatoria e ao non pre-
sentar a interesada ningunha declaración formal en ningún sentido, enténdese que renuncia á
bolsa, segundo establece a base décimo primeira da convocatoria.

A resolución por acordo de Mesa do 1 de outubro de 2019 de concesión de bolsas establece unha
lista de reserva para o caso de renuncia das persoas beneficiarias.

Con data do 14 de outubro, Helena Sotelo Domínguez, primeira na lista de suplentes de Publica-
cións, presentou renuncia á súa condición de suplente (nº rexistro 57639).

Na antedita lista de suplentes de publicacións figuran en segundo e terceiro lugar Héctor Pardo Ál-
varez e Laura Castro Lorenzo, polo que o Servizo de Persoal e Réxime Interior lle propuxo á Mesa
estas persoas como beneficiarias das bolsas de formación de publicacións.

A Mesa adoptou o seguinte ACORDO:

1º. Adxudicarlles dúas bolsas de formación en publicacións a Héctor Pardo Álvarez e Laura Castro
Lorenzo, respectivamente.

2º. Comunicarlles esta acordo á Intervención e Asuntos Económicos e ao Servizo de Persoal e Ré-
xime Interior para que procedan á súa execución administrativa.

Santiago de Compostela, 22 de outubro de 2019
Xosé Antón Sarmiento Méndez
Letrado oficial maior
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela, María Luisa Pierres López e Noela Blanco 

Rodríguez, deputado e deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

A necesidade dunha nova ambulancia con base en Lalín, para complementar a 

dotación de recursos de vehículos que ten a comarca, é una demanda que vén de 

anos e que apunta a diversas cuestións para a súa fundamentación.  

 

De maneira global, a gran dispersión e extensión do territorio referenciado xunto 

á insuficiencia dos recursos existentes constatados polos profesionais e as 

necesidades xurdidas durante anos, apuntan a unha demanda que foi compartida 

por profesionais, usuarios e grupos políticos da localidade. Isto deu lugar a unha 

demanda conxunta aprobando por unanimidade unha Moción municipal 

presentada polo Grupo Socialista en xullo deste ano. Todos os grupos votaron a 

favor, e todos manifestaron en diversos momentos históricos, a necesidade de 

dotar a Lalín dun novo vehículo, quedando unicamente para o debate se debera 

ser unha ambulancia medicalizada (SVA) ou unha ambulancia básica (SVB).  

 

Esta pasada noite, na madrugada do día 14 deste mes de outubro, ocorreu un fatal 

incidente na localidade de Dozón, que terminou co falecemento dun paciente na 

espera da chegada dunha ambulancia. A ocupación que nese momento tiñan os 

dous vehículos habituais da comarca fixo demorar a atención por un tempo de 45 

minutos, segundo apuntan as informacións primeiras sobre o ocorrido.  

 

As distancias e os limitados recursos existentes poden ter provocado, nesta 

situación, un terrible desenlace sobre o que será preciso analizar e coñecer con 

profundidade e claridade o sucedido. 

 

Por todo o exposto, o deputado e as deputadas que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Por que a Xunta de Galicia desestimou a petición por unanimidade de 

todos os grupos políticos de dotar a Lalín dunha nova ambulancia para 

mellorar a dotación sanitaria da comarca feita hai poucos meses? 
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2. Vai a Xunta de Galicia a iniciar algún procedemento de investigación 

interno para coñecer as causas que puideron levar ao ocorrido en Dozón 

que rematou co falecemento dunha persoa? 

3. Ten algunha información a Xunta de Galicia sobre o efecto da dotación de 

recursos de atención sanitaria urxente para a comarca do Deza e a súa 

posible influencia sobre o fatal desenlace do suceso desta pasada 

madrugada en Dozón? 

4. Considera a Xunta de Galicia que a dotación de vehículos de transporte 

sanitario para a comarca do Deza estaba sendo correcta ata o de agora? 

5. Cre a Xunta de Galicia que necesita agora unha maior dotación de 

vehículos de transporte sanitario para a comarca do Deza? 

 

 

 

Pazo do Parlamento, 16 de outubro de 2019 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

   María Luisa Pierres López 

   Noela Blanco Rodríguez 

Deputado e deputadas do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela na data 16/10/2019 12:08:58 

 
María Luisa Pierres López na data 16/10/2019 12:09:07 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 16/10/2019 12:09:17 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, María del Carmen Rodríguez Dacosta, María 

Luisa Pierres López e Julio Torrado Quintela, deputadas e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

O Sistema de Seguimento Integral nos casos de Violencia de Xénero (Sistema 

VioGén), púxose en funcionamento en xullo do 2007, en cumprimento do 

establecido na Lei orgánica 1/2004, do 28 de decembro, de medidas de 

protección integral contra a violencia de xénero, sendo os seus obxectivos:  

 

 Aglutinar ás diferentes institucións públicas que teñen competencias en 

materia de violencia de xénero. 

 Integrar toda a información de interese que se estime necesaria. 

 Facer predición do risco. 

 Atendendo ao nivel de risco, realizar seguimento e protección ás vítimas en 

todo o territorio nacional. 

 Efectuar un labor preventivo, emitindo avisos, alertas e alarmas, a través do 

"Subsistema de Notificacións Automatizadas", cando se detecte algunha 

incidencia ou acontecemento que poida poñer en perigo a integridade da 

vítima. 

 

Buscando, finalmente, establecer unha rede que permita o seguimento e 

protección de forma rápida, integral e efectiva das mulleres maltratadas, e dos 

seus fillos e fillas, en calquera parte do territorio nacional. 

 

Recentemente coñecíamos que o Concello de Ourense acaba de anunciar que se 

desvincula deste protocolo. O cesamento, que se fará efectivo a partir do próximo 

día 22 marzo, deuno a coñecer o alcalde, Gonzalo Pérez Jácome, no transcurso 

dunha reunión extraordinaria da Xunta Local de Seguridade que tivo lugar na 

Subdelegación do Goberno. 

 

No que se refire á cidade, na actualidade as policías Local, Nacional e 

Autonómica encargábanse de protexer  a 170 mulleres, mentres a Garda Civil e as 

distintas policías locais das vilas a 198.  

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
gZ

s2
W

fB
9Q

0
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

182855

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
ZU

m
3F

4Z
C

K
3

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROgZs2WfB9Q0
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGZUm3F4ZCK3


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Dende o Grupo Socialista amosamos a nosa preocupación pola decisión 

irresponsable da equipa de goberno de Ourense de desvincularse dun servizo 

imprescindible para a protección das mulleres vítimas de violencia machista, 

rachando unha colaboración institucional que pode ter consecuencias letais para a 

seguridade das ourensás.  

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Como valora a Xunta de Galicia o recente anuncio do Concello de Ourense 

de desvincularse do Sistema VioGén? 

2. Que consecuencias considera o Goberno galego que pode ter esta medida 

para as vítimas da violencia machista de Ourense? 

3. No marco da colaboración entre institucións para loitar contra a violencia 

machista, comunicou o Concello de Ourense á Xunta de Galicia esta 

decisión? 

4. A cantas mulleres ourensás atende a actualidade a Policía Autonómica 

dentro do sistema VioGén? 

 

 

Pazo do Parlamento, 16 de outubro de 2019 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   María del Carmen Rodríguez Dacosta 

   María Luisa Pierres López 

   Julio Torrado Quintela 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 16/10/2019 12:28:40 

 
María del Carmen Rodríguez Dacosta na data 16/10/2019 12:28:49 

 
María Luisa Pierres López na data 16/10/2019 12:28:56 

 
Julio Torrado Quintela na data 16/10/2019 12:29:06 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Ana Pontón Mondelo, Olalla Rodil Fernández, Xosé Luis 

Rivas Cruz, Montserrat Prado Cores e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª, relativa á dotación de ambulancia medicalizada na comarca do 

Deza. 

 

1.As ambulancias medicalizadas, ou Ambulancias asistenciais de soporte vital 

avanzado (AA-SVA), son vehículos cuxo equipamento e dotación permite prestar 

asistencia médica in situ a pacientes críticos, no menos tempo posible, con persoal 

especializado e cos elementos necesarios para manobras de soporte vital avanzado. 

Estas ambulancias prestan servizo as 24 horas ao día, os 365 días ó ano, e están en 

contacto permanente coa Central de Coordinación de Urxencias Sanitarias de Galicia-

061. 

O comarca do Deza sofre discriminación a este respecto con respecto a outras 

comarcas con menos envellecemento da poboación, menos dispersión xeográfica e 

menor distancia aos hospitais de referencia. 

Na provincia de Pontevedra, os vehículos de horario especial teñen base en 

Arbo, Baiona, Ponteareas, Vigo e Vilagarcía, quedando o interior da provincia, e 

concretamente a Comarca do Deza, totalmente desatendidas por este tipo de 

ambulancias. 
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No caso da comarca do Deza é habitual, debido a saturación do servizo, que se 

teñan que acercar ambulancias de Melide ou da Estrada, con correspondente retraso do 

servizo, o que implica a posta en perigo dos pacientes. 

Estamos diante dun tema de especial gravidade, e por iso consideramos que se 

debe dotar a Lalín e a Comarca do Deza dunha ambulancia medicalizada para atender 

casos de especial gravidade. Esta é unha demanda do conxunto da sociedade lalinense, 

que se sente desprotexida e discriminada polo trato do SERGAS, no que a servizos 

sanitarios públicos se refire. 

2. Actualmente, a comarca do Deza conta con dúas ambulancias de Soporte 

Vital Avanzado (SVA), unha localizada en Silleda que dá servizo a Silleda e Vila de 

Cruces e outra localizada en Lalín que dá servizo a Lalín, Rodeiro, Agolada e Dozón.  

A ambulancia de Lalín atende emerxencias nunha área de 580km2, con moita 

dispersión xeográfica e tempos de resposta que en condicións normais poden xa ser 

superiores ao recomendábel. Esta situación agrávase polo feito de ter que facer traslados 

ao hospital de referencia en Santiago de Compostela ou pola necesidade de recoller 

sanitarios no PAC de Lalín. 

3. Lalín é a cabeceira dunha ampla comarca que supera os 45.000 habitantes, 

unha cifra máis que considerable para uns servizos sanitarios totalmente deficientes en 

todos os aspectos, tanto no servizo de gardas médicas como en urxencias, así como en 

especialidades e traslados de emerxencia. Concretamente, no referente aos traslados en 

ambulancia de enfermos graves e accidentados, especialmente politraumatizados ou 

persoas que sufriron un infarto, non se entende porque Lalín dispón unicamente dunha 

ambulancia. 
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Diante da preocupación polas carencias que presenta a comarca do Deza, o 

pleno do concello aprobou por unanimidade, o pasado mes de xullo, unha moción na 

que se insta á Xunta de Galiza a dotar unha ambulancia medicalizada con sede en Lalín. 

4. O pasado 13 de outubro produciuse o falecemento dunha persoa en Dozón por 

una insuficiencia cardíaca. A ambulancia tardou máis de 50 minutos en chegar, o que 

pon en evidencia a insuficiencia de medios con que conta esta área xeográfica.  

Nesa noite as dúas ambulancias con base no Deza estaban de servizo. A de Lalín 

trasladárase ate Agolada para atender unha emerxencia, e a de Silleda estaba facendo un 

servizo nesa localidade. Finalmente foi mobilizada unha ambulancia mais cando chegou 

a persoa xa falecera. 

Esta situación pon en evidencia a insuficiencia de recursos sanitarios na comarca 

do Deza, e a necesidade de contar con máis medios de resposta diante de emerxencias 

sanitarias. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

5ª: 

1. Considera a Xunta de Galiza suficiente a cobertura sanitaria das 

emerxencias na comarca do Deza? 

2. Coñece a Xunta de Galiza as deficiencias que en materia de emerxencias 

sanitarias sofre Lalín e a comarca do Deza? 

3. Que medidas ten previsto adoptar o goberno galego para facer fronte a 

esta situación? 
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4. Comparte o goberno galego a demanda plasmada no acordo plenario do 

Concello de Lalín do pasado mes de xullo? 

5. Considera a Xunta de Galiza axeitada a actuación das emerxencias 

sanitarias no caso da persoa falecida o pasado 13 de outubro en Dozón, no que a 

ambulancia tardou 50 minutos en chegar? 

 

Santiago de Compostela, 16 de outubro de 2019 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Montserrat Prado Cores 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 16/10/2019 12:32:35 

 

María Montserrat Prado Cores na data 16/10/2019 12:32:41 
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Noa Presas Bergantiños na data 16/10/2019 12:32:47 

 

Olalla Rodil Fernández na data 16/10/2019 12:32:55 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 16/10/2019 12:33:03 

 

Ana Pontón Mondelo na data 16/10/2019 12:33:10 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Luís Manuel Álvarez Martínez e José Manuel Pérez Seco, deputados 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 2ª. 

 

No horizonte de que a actual lexislatura remate dentro dun ano, o próximo ano 

2020 será o último no que a actual Administración da Xunta de Galicia, en 

concreto a Consellería de Infraestruturas e Mobilidade teña a responsabilidade de 

dinamizar as actuacións relacionadas coas infraestruturas viarias. 

 

Como é sabido, o  Plan de Mobilidade e Ordenación Viaria Estratéxica 2009-

2015, coñecido como plan MOVE, foi deseñado sobre o que o Goberno do Sr. 

Núñez Feijóo considerou como liñas básicas: orientar a política en materia de 

infraestruturas ao servizo dunha concepción estratéxica e global do país, 

contribuíndo á mellora da competitividade da economía e ao benestar dos 

cidadáns, mellorar as condicións de accesibilidade e da mobilidade das persoas, 

garantindo o acceso da poboación e das mercadorías ás infraestruturas do 

transporte con carácter equitativo, universal e global, acadar unha mobilidade 

sostible, compatibilizando o desenvolvemento económico coa preservación do 

medio ambiente e garantir a seguridade no transporte, mellorando as condicións 

das infraestruturas e dos usuarios. 

 

Sobre estas liñas básicas, establece unha serie de obxectivos que necesitan unha 

temporalización (ou horizontes temporais como os denomina) para ser acadados. 

Á súa vez, establece unha nova clasificación da rede viaria galega entre a que se 

atopan as vías de altas prestacións (VAP), que está constituída polas vías de 

maior entidade que comunican a Comunidade Autónoma co resto de España e 

Portugal, así como as principais áreas metropolitanas entre si, conformando este 

grupo autoestradas, autovías, corredores e vías para automóbiles. 

 

Xa en outubro de 2010 contemplábase polo propio executivo galego unha rebaixa 

das propostas iniciais, que supuxeron unha minoración de 621 millóns de euros 

sobre os 4.265 millóns de euros previstos no ano anterior. Despois, pola vía dos 

feitos, volveron a recortar esas contías, sen que a Xunta de Galicia dese conta de 

ningún proceso de planificación. 

 

Pero incluso esas previsións, que abarcaban ata o ano 2020, non se cumpriron, 

pois están pendentes de acometer unha maioría de obras viarias en estradas 

autonómicas, pese ao tempo transcorrido, e que constitúen infraestruturas básicas 

para moitos concellos e comarcas de Galicia. 
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O programa de vías de altas prestacións deseñouse sobre o compromiso que 

existía (segundo o Goberno da Xunta de Galicia) para impulsar en todos os 

itinerarios de nova construción a execución de autovías ou, no seu caso, de vías 

de circulación con deseño desdobrable para transformalas en autovías cando o 

tráfico así o demandase e de lograr que o 80 % da poboación de Galicia se situase 

a menos de 10 minutos dunha VAP. 

 

O certo é que dentro da planificación existente figura a VAP Costa Norte, treitos 

Coruña e resto dos treitos cunha lonxitude de 67,3 km, un orzamento de 

322.320.000 € e un horizonte temporal que sitúa o remate desta actuación no ano 

entre 2015 e 2017. 

 

Ante as dúbidas existentes entre o previsto na planificación inicial (da que non se 

coñecen modificacións formais) e a súa concreción no que a VAP Costa Norte, 

treitos Coruña e resto dos treitos se refire, os deputados que asinan formulan as 

seguintes preguntas:  

 

 

1ª) Cal é o estado actual da actuación denominada VAP Costa Norte, treitos 

Coruña e resto dos treitos? 

 

2ª) Que valoración fai a Xunta de Galicia do cumprimento do horizonte temporal 

establecido no ano entre 2015 e 2017 para esta actuación? 

 

3ª) Ten previsto a Xunta de Galicia manter o investimento inicial de 322.320.000 

€ ou a dita cifra vai  sufrir algunha modificación e, se for o caso, cal é a 

magnitude desa modificación? 

 

Pazo do Parlamento, 16 de outubro de 2019 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez na data 16/10/2019 12:58:41 

 
Jóse Manuel Pérez Seco na data 16/10/2019 12:59:01 
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A Mesa do Parlamento 

Raquel Arias Rodríguez, Moisés Blanco Paradelo, Miguel Prado Patiño, Carlos 

Gómez Salgado, Jackeline E. Fernández Macías, Daniel Vega Pérez  e Rosa 

Oubiña Solla, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, 
ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara 
presentan, ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandería e Montes. 

A Xunta de Galicia aprobou no mes de setembro o novo Decreto de artesanía 
alimentaria, unha norma coa que o Goberno galego pretende impulsar o sector 
agroalimentario artesanal, potenciando a calidade diferenciada dos produtos feitos a 
man; así como preservar e estimular o tecido empresarial galego neste ámbito.  

O Presidente da Xunta xa anunciou que o regulamento distinguirá 16 grupos de 
produción coa súa correspondente norma técnica específica. Do mesmo xeito fixo 
público que, ademais do selo xenérico “Artesanía Alimentaria”, distinguiranse tamén os 

produtos “da casa” e “da montaña”. 

Un recoñecemento oficial que tamén beneficiará ao consumidor, tendo a garantía de 
que baixo a etiqueta de “artesán”, “da casa” ou “da montaña” atopará  produtos que 

realmente compren os requisitos para obter esa catalogación e que non se trata de 
termos utilizados só como ferramenta de márketing que fomentan a confusión e a 
desconfianza. Un decreto que poderá dotar de maior estabilidade aos artesáns 
alimentarios, e de valor engadido aos produtos galegos elaborados de xeito manual. 

Ese apoio ás empresas artesanais do sector agroalimentario poderá supoñer un pulo 
para os alimentos artesáns e os seus produtores e, en consecuencia, un reforzo a 
moitos concellos do rural nos que se asentan as empresas, contribuíndo ao reequilibro 
territorial e favorecendo o asentamento nesas zonas. Ademais, a Xunta aposta desta 
maneira por un modelo de produción sostible e polos alimentos saudables e de 
calidade que se elaboran en Galicia. 

Tendo en conta o importante salto cualitativo que implicará a futura entrada en vigor do 
Decreto de artesanía alimentaria para os produtores e consumidores, os deputados 
asinantes, formulan a seguinte pregunta en Comisión: 

Que suporá para o sector da artesanía alimentaria a posta en práctica do Decreto de 
artesanía alimentaria e a creación dos selos de calidade “Artesanía Alimentaria”, “da 

casa” e “de montaña”? 

 

Santiago de Compostela, 16 de outubro de 2019 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 16/10/2019 13:00:17 

 
Moisés Blanco Paradelo na data 16/10/2019 13:00:38 

 
Jesús Miguel Prado Patiño na data 16/10/2019 13:00:55 

 
Carlos Gómez Salgado na data 16/10/2019 13:01:03 

 
Jackeline Elizabeth Fernández Macías na data 16/10/2019 13:01:15 

 
Daniel Vega Pérez na data 16/10/2019 13:01:23 

 
Rosa Oubiña Solla na data 16/10/2019 13:01:39 
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A Mesa do Parlamento 

Raquel Arias Rodríguez, Moisés Blanco Paradelo, Miguel Prado Patiño, Carlos 

Gómez Salgado, Jackeline E. Fernández Macías, Daniel Vega Pérez  e Rosa 

Oubiña Solla, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, 
ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara 
presentan, ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandería e Montes. 

Galicia é un territorio historicamente vencellado á apicultura, unha actividade tradicional 
e artesanal que supón unha oportunidade de negocio para moitas familias do rural e 
que está intimamente ligado ás áreas nas que se produce. Un sector que, polo tanto, 
contribúe a dinamizar o territorio e favorece o asentamento de poboación nas 
contornas rurais, tendo un importante valor á hora de afrontar o cambio demográfico.  

Cabe salientar que nos últimos anos se foron incorporando máis mozos a estes 
traballos, ao igual que á actividade agraria en xeral, o que garante a continuidade da 
apicultura como negocio viable e rendible economicamente.  

O mel é o produto da apicultura máis comercializado na nosa comunidade,  amparado 
baixo a Indicación Xeográfica Protexida Mel de Galicia. No caso da campaña actual, o 
Consello Regulador manexa unhas previsións que roldan as 600 toneladas certificadas.  

Un alimento que acada un grande valor nos mercados, tanto galegos como do resto de 
España e que incluso chega a exportarse a outros países, levando a calidade dos 
produtos feitos en Galicia fóra da nosas fronteiras e dando a coñecer o potencial 
apícola da nosa Comunidade. 

Un sector clave entre as industrias alimentarias de Galicia e no desenvolvemento 
económico do rural ao que a Xunta dá apoio a través de diferentes medidas, como é o 
caso da liña de axudas para mellorar a produción e a comercialización do mel galego.  

Por todo o exposto anteriormente, os deputados asinantes, formulan as seguintes 
preguntas: 

1.- Cantos produtores amparados baixo a Indicación Xeográfica Protexida Mel de 
Galicia existen na actualidade en Galicia e cal é o seu volume de negocio? 

2.- Que balance fai a Xunta da campaña de recolección e produción de mel da 
Indicación Xeográfica Protexida Mel de Galicia neste 2019?  

 

Santiago de Compostela, 16 de outubro de 2019 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Luís Manuel Álvarez Martínez, Patricia Vilán Lorenzo e María Luisa Pierres 

López, deputado e deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 2ª. 

 

No horizonte de que a actual lexislatura remate dentro dun ano, o próximo ano 

2020 será o último no que a actual Administración da Xunta de Galicia, en 

concreto a Consellería de Infraestruturas e Mobilidade teña a responsabilidade de 

dinamizar as actuacións relacionadas coas infraestruturas viarias. 

 

Como é sabido, o  Plan de Mobilidade e Ordenación Viaria Estratéxica 2009-

2015, coñecido como plan MOVE, foi deseñado sobre o que o Goberno do Sr. 

Núñez Feijóo considerou como liñas básicas: orientar a política en materia de 

infraestruturas ao servizo dunha concepción estratéxica e global do país, 

contribuíndo á mellora da competitividade da economía e ao benestar dos 

cidadáns, mellorar as condicións de accesibilidade e da mobilidade das persoas, 

garantindo o acceso da poboación e das mercadorías ás infraestruturas do 

transporte con carácter equitativo, universal e global, acadar unha mobilidade 

sostible, compatibilizando o desenvolvemento económico coa preservación do 

medio ambiente e garantir a seguridade no transporte, mellorando as condicións 

das infraestruturas e dos usuarios. 

 

Sobre estas liñas básicas, establece unha serie de obxectivos que necesitan unha 

temporalización (ou horizontes temporais como os denomina) para ser acadados. 

Á súa vez, establece unha nova clasificación da rede viaria galega entre a que se 

atopan as vías de altas prestacións (VAP), que está constituída polas vías de 

maior entidade que comunican a Comunidade Autónoma co resto de España e 

Portugal, así como as principais áreas metropolitanas entre si, conformando este 

grupo autoestradas, autovías, corredores e vías para automóbiles. 

 

Xa en outubro de 2010 contemplábase polo propio executivo galego unha rebaixa 

das propostas iniciais, que supuxeron unha minoración de 621 millóns de euros 

sobre os 4.265 millóns de euros previstos no ano anterior. Despois, pola vía dos 

feitos, volveron a recortar esas contías, sen que a Xunta de Galicia dese conta de 

ningún proceso de planificación. 

 

Pero incluso esas previsións, que abarcaban ata o ano 2020, non se cumpriron, 

pois están pendentes de acometer unha maioría de obras viarias en estradas 
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autonómicas, pese ao tempo transcorrido, e que constitúen infraestruturas básicas 

para moitos concellos e comarcas de Galicia. 

 

O programa de vías de altas prestacións deseñouse sobre o compromiso que 

existía (segundo o Goberno da Xunta de Galicia) para impulsar en todos os 

itinerarios de nova construción a execución de autovías ou, no seu caso, de vías 

de circulación con deseño desdobrable para transformalas en autovías cando o 

tráfico así o demandase e de lograr que o 80 % da poboación de Galicia se situase 

a menos de 10 minutos dunha VAP. 

 

O certo é que dentro da planificación existente figura a VAP alternativa á PO-

531 Pontevedra - Vilagarcía, treito Curro - Baión (enlace coa N-640) cunha 

lonxitude de 8,8 km, un orzamento de 122.700.000 € e un horizonte temporal que 

sitúa o remate desta actuación no ano 2015. 

 

Ante as dúbidas existentes entre o previsto na planificación inicial (da que non se 

coñecen modificacións formais) e a súa concreción no que a VAP alternativa á 

PO-531 Pontevedra - Vilagarcía, treito Curro - Baión (enlace coa N-640) se 

refire, o deputado e as deputadas que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Cal é o estado actual da actuación denominada VAP alternativa á PO-531 

Pontevedra - Vilagarcía, treito Curro - Baión (enlace coa N-640)? 

 

2ª) Que valoración fai a Xunta de Galicia do cumprimento do horizonte temporal 

establecido no ano 2015 para esta actuación? 

 

3ª) Ten previsto a Xunta de Galicia manter o investimento inicial de 122.700.000 

€ ou a dita cifra vai  sufrir algunha modificación e, se for o caso, cal é a 

magnitude desa modificación? 

 

Pazo do Parlamento, 16 de outubro de 2019 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez na data 16/10/2019 13:38:16 

 
Patricia Vilán Lorenzo na data 16/10/2019 13:38:28 

 
María Luisa Pierres López na data 16/10/2019 13:38:46 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Luís Manuel Álvarez Martínez, María Luisa Pierres López e Xoaquín Fernández 

Leiceaga, deputados e deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario do 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 2ª. 

 

No horizonte de que a actual lexislatura remate dentro dun ano, o próximo ano 

2020 será o último no que a actual Administración da Xunta de Galicia, en 

concreto a Consellería de Infraestruturas e Mobilidade teña a responsabilidade de 

dinamizar as actuacións relacionadas coas infraestruturas viarias. 

 

Como é sabido, o  Plan de Mobilidade e Ordenación Viaria Estratéxica 2009-

2015, coñecido como plan MOVE, foi deseñado sobre o que o Goberno do Sr. 

Núñez Feijóo considerou como liñas básicas: orientar a política en materia de 

infraestruturas ao servizo dunha concepción estratéxica e global do país, 

contribuíndo á mellora da competitividade da economía e ao benestar dos 

cidadáns, mellorar as condicións de accesibilidade e da mobilidade das persoas, 

garantindo o acceso da poboación e das mercadorías ás infraestruturas do 

transporte con carácter equitativo, universal e global, acadar unha mobilidade 

sostible, compatibilizando o desenvolvemento económico coa preservación do 

medio ambiente e garantir a seguridade no transporte, mellorando as condicións 

das infraestruturas e dos usuarios. 

 

Sobre estas liñas básicas, establece unha serie de obxectivos que necesitan unha 

temporalización (ou horizontes temporais como os denomina) para ser acadados. 

Á súa vez, establece unha nova clasificación da rede viaria galega entre a que se 

atopan as vías de altas prestacións (VAP), que está constituída polas vías de 

maior entidade que comunican a Comunidade Autónoma co resto de España e 

Portugal, así como as principais áreas metropolitanas entre si, conformando este 

grupo autoestradas, autovías, corredores e vías para automóbiles. 

 

 Xa en outubro de 2010 contemplábase polo propio executivo galego unha 

rebaixa das propostas iniciais, que supuxeron unha minoración de 621 millóns de 

euros sobre os 4.265 millóns de euros previstos no ano anterior. Despois, pola vía 

dos feitos, volveron a recortar esas contías, sen que a Xunta de Galicia dese conta 

de ningún proceso de planificación. 

 

Pero incluso esas previsións, que abarcaban ata o ano 2020, non se cumpriron, 

pois están pendentes de acometer unha maioría de obras viarias en estradas 

autonómicas, pese ao tempo transcorrido, e que constitúen infraestruturas básicas 

para moitos concellos e comarcas de Galicia. 
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O programa de vías de altas prestacións deseñouse sobre o compromiso que 

existía (segundo o Goberno da Xunta de Galicia) para impulsar en todos os 

itinerarios de nova construción a execución de autovías ou, no seu caso, de vías 

de circulación con deseño desdobrable para transformalas en autovías cando o 

tráfico así o demandase e de lograr que o 80 % da poboación de Galicia se situase 

a menos de 10 minutos dunha VAP. 

 

Dentro da programación existente inicialmente, figuran algunhas agrupadas en 

áreas metropolitanas; así temos que para a área metropolitana de Santiago de 

Compostela se contempla a construción de 24,4 km cun investimento de 

107.665.000 € e un horizonte temporal entre 2017 e 2020. 

 

Ante as dúbidas existentes entre o previsto na planificación inicial (da que non se 

coñecen modificacións formais) e a súa concreción no que á área metropolitana 

de Santiago de Compostela se refire, os deputados e a deputada que asinan 

formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Cal é o estado actual das actuacións relacionadas coa área metropolitana de 

Santiago de Compostela? 

 

2ª) Que valoración fai a Xunta de Galicia do cumprimento do horizonte temporal 

establecido entre 2017 e 2020? 

 

3ª) Ten previsto a Xunta de Galicia manter o investimento inicial de 107.665.000 

€ ou a dita cifra vai sufrir algunha modificación e, se for o caso, cal é a 

magnitude desa modificación? 

 

Pazo do Parlamento, 16 de outubro de 2019 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez na data 16/10/2019 16:31:41 

 
María Luisa Pierres López na data 16/10/2019 16:31:57 

 
Xoaquín María Fernández Leiceaga na data 16/10/2019 16:32:18 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paula Vázquez Verao, deputada pertencente ao Grupo Parlamentario Mixto,  

ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta a 

seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª. 

 

A Xunta de Galiza comprometérase a ter no primeiro trimestre de 2019 un 

protocolo unificado no SERGAS para abordar a morte xestacional e perinatal, 

“unha guía de abordaxe da morte perinatal e neonatal” consensuada con todos os 

actores, en palabras da Subdirectora Xeral de Asistencia Sanitaria do SERGAS. 

Nos últimos anos, mulleres que sufriron distintas situacións de morte xestacional 

ou perinatal atopáronse cunha falta de coñecemento e protocolos establecidos 

para abordar esta complexa situación a nivel psicolóxico. 

Segundo datos do INE, no Estado prodúcese unha media de 4,5 mortes perinatais 

por cada mil nacementos. 

Durante  un  embarazo  desexado  prodúcese  un  proceso  psíquico polo cal se 

vai conformando unha imaxe do futuro bebé. Unha perda xestacional inesperada 

-que pode suceder mesmo nas últimas semanas– é un proceso moi duro que 

require o adecuado manexo por parte das e dos profesionais sociosanitarios. Así, 

por exemplo, cómpre evitar a estadía da muller afectada compartindo 

habitacións, salas e espazos con mulleres que están agardando un parto ou 

mesmo con mulleres con bebés recén nados, cómpre trasladar a información 

sobre a morte xestacional de xeito respectuoso, é preciso informar á muller do 

proceso que vai ter lugar (cesárea ou parto vaxinal, e as implicacións de cada 

caso) e das posibilidades e xeitos de facer o dó, así como prestar acompañamento 

axeitado nos momentos posteriores, así como atender axeitadamente ás mulleres 

que tras sufrir esta perda teñen un novo embarazo. 
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Polo exposto, a deputada que subscribe formula a seguinte pregunta á Xunta de 

Galicia: 

 

- Cando vai ter o SERGAS lista a guía que unifique os protocolos de abordaxe 

dunha morte xestacional ou perinatal nos hospitais galegos? 

- En que elementos da mesma se ten avanzado? 

- Con que colectivos profesionais se abordou a confección da guía? 

- Teranse en conta as experiencias de mulleres e colectivos organizados en Galiza 

afectadas por unha mala abordaxe destas situacións durante estes anos? 

- Que protocolos e procedementos sobre a abordaxe da morte xestacional e 

perinatal existen nos hospitais galegos? 

- Que medios psicosociais ten a Xunta para abordar a situación das mulleres que 

padeceron unha perda xestacional? 

- Como valora que dende hai unha década a Xunta facilite o contacto de mulleres 

vulnerables embarazadas con asociacións antiabortistas e que non teña avanzado, 

en cambio, en protocolos para a abordaxe da morte xestacional? 

- Como valora que asociacións antiabortistas que a propia Xunta publicita nas 

súas guías comparen e confundan o dereito ao aborto dun embarazo non 

desexado co dó dunha perda xestacional dun embarazo desexado? 

- Vaise impulsar formación específica sobre a abordaxe da perda xestacional e 

morte perinatal? 

- Cal é a taxa galega de morte perinatal? 

- Que elementos de humanización do parto ten previsto o SERGAS nos hospitais 

galegos? 
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Santiago de Compostela, 16 de outubro de 2019. 

 

Asdo.: Paula Vázquez Verao 

Deputada do G.P. Mixto. 

 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paula Vázquez Verao na data 16/10/2019 16:54:01 
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Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela, Matilde Begoña Rodríguez Rumbo e Noela Blanco 

Rodríguez, deputado e deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

A Atención Primaria do sistema sanitario de Galicia está sendo obxecto de debate 

e discusión por parte de todos os axentes implicados no deseño e implementación 

das políticas sanitarias, incluídos por suposto os propios profesionais que 

traballan no sistema. 

 

O Concello de A Laracha é un exemplo da situación difícil que está vivindo a 

atención primaria, fundamentalmente por unha política de recortes e de decisións 

cortoplacistas fomentada polos gobernos de Núñez Feijoo durante os últimos 10 

anos. Unha deficiente política de Recursos Humanos levou ao sistema público, e 

en particular á Atención Primaria, a atoparse ante un escenario de difícil 

cobertura, ante o que a reacción do Goberno da Xunta de Galicia é moi limitada, 

non cubrindo prazas de profesionais e saltándose o cumprimento de baremos e 

estándares sobre cadros de persoal e cupos. 

 

Neste concello tanto o centro de saúde como o consultorio en Caión veñen 

pasando durante os últimos meses por moitos problemas de cobertura dos 

profesionais, que cando se atopan nalgún caso de vacacións ou baixas non son 

cubertos e, por tanto, perde calidade a capacidade asistencial sobre a poboación. 

O Centro de Saúde de A Laracha, que conta con 6 consultas de facultativo de 

Atención Primaria, pasa en numerosas ocasións por días en que non todas as 

consultas están dispoñibles porque non se cobren estas baixas, o que supón que o 

volume de pacientes distribúese entre os facultativos que si están no centro, 

engadíndose aos cupos xa propios de cada un dos/as profesionais. Este 

incremento provoca a saturación e as demoras na atención, e xera tamén retrasos 

na concesións das citas, dándose a circunstancia de que comeza a ser normal a 

acumulación de esperas necesarias para Atención Primaria, cuestión que non era 

habitual. 

 

De maneira engadida, o propio PAC está sufrindo a mesma situación ao quedar 

moitas ocasións con menor número de equipos dos que marcan como necesarios 

os baremos que a propia Xunta de Galicia utiliza para os seus criterios. Esta 

dificultade engade complicacións para unha atención de calidade, repercutindo 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

tanto sobre o servizo que reciben os cidadáns como sobre a capacidade de traballo 

dos profesionais, que se atopan saturados e superados pola situación ao non poder 

dar resposta a todas as demandas. 

 

Por todo o exposto, o deputado e as deputadas que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Como valora a Xunta de Galicia as dificultades asistenciais que están a 

suceder na atención Primaria a veciños e veciñas de A Laracha? 

 

2. Que previsión ten a Xunta de Galicia sobre a cobertura de profesionais para 

atender o Centro de Saúde e o PAC de A Laracha? 

 

 

Pazo do Parlamento, 16 de outubro de 2019 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

   Matilde Begoña Rodríguez Rumbo 

   Noela Blanco Rodríguez 

Deputado e deputadas do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela na data 16/10/2019 16:51:21 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 16/10/2019 16:51:32 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 16/10/2019 16:51:43 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paula Vázquez Verao, deputada pertencente ao Grupo Parlamentario Mixto, 

ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta a 

seguinte Pregunta para a súa contestación oral na Comisión 5ª 

 

No centro de saúde de Moaña hai 11 médicos/as de Medicina Xeral (7 de mañá e 

4 de tarde), dúas pediatras e consulta de odontoloxía e fisioterapia. 

 

Durante o verán, é frecuente a situación de falta de persoal facultativo, téndose 

constatado queixas de persoas usuarias, pola non cobertura das vacacións no mes 

de agosto. Deste xeito, este verán de 2019 persoal do centro moañés asegurou 

que as citas de atención primaria para determinados facultativos sofren atrasos de 

ata dúas semanas. 

 

Asemade, no PAC, téñense producido tamén este verán situacións de falta de 

persoal médico por asistencia a unha emerxencia, situación que foi habitual neste 

PAC, con só unha praza de persoal médico. 

 

Por outra parte, os recursos de atención á Saúde Mental na comarca do Morrazo 

son escasos. Na Unidade de Saúde Mental de Cangas estanse a dar citas 

preferentes con moita tardanza (meses). 

 

Temos constancia de queixas por excesiva demora na consulta, aínda cando se 

pide unha consulta preferente, tanto en psiquiatría como psicoloxía. 

 

A comarca do Morrazo ten 82.445 habitantes. 
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Polo exposto, a deputada que subscribe formula a seguinte pregunta á Xunta de 

Galicia, para a súa resposta oral na Comisión 5.ª: 

 

- Que vai facer para solucionar os problemas de demora na Atención Primaria da 

comarca do Morrazo? 

- Ten constancia a Xunta das demoras nas consultas de Saúde Mental da 

cidadanía do Morrazo? 

- Vai a Xunta defender a Sanidade Pública no Morrazo e dotar os centros de 

saúde do persoal suficiente? 

- Cantas incidencias e queixas ten rexistrado o Sergas nos centros de saúde do 

Morrazo e de que tipo ao longo do ano 2019? 

 

Santiago de Compostela, 16 de outubro de 2019. 

 

Asdo.: Paula Vázquez Verao 

Deputada do G.P. Mixto. 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paula Vázquez Verao na data 16/10/2019 17:45:38 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Luís Manuel Álvarez Martínez, María Luisa Pierres López e Gonzalo Caballero 

Miguez, deputados e deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 2ª. 

 

No horizonte de que a actual lexislatura remate dentro dun ano, o próximo ano 

2020 será o último no que a actual Administración da Xunta de Galicia, en 

concreto a Consellería de Infraestruturas e Mobilidade teña a responsabilidade de 

dinamizar as actuacións relacionadas coas infraestruturas viarias. 

 

Como é sabido, o  Plan de Mobilidade e Ordenación Viaria Estratéxica 2009-

2015, coñecido como plan MOVE, foi deseñado sobre o que o Goberno do Sr. 

Núñez Feijóo considerou como liñas básicas: orientar a política en materia de 

infraestruturas ao servizo dunha concepción estratéxica e global do país, 

contribuíndo á mellora da competitividade da economía e ao benestar dos 

cidadáns, mellorar as condicións de accesibilidade e da mobilidade das persoas, 

garantindo o acceso da poboación e das mercadorías ás infraestruturas do 

transporte con carácter equitativo, universal e global, acadar unha mobilidade 

sostible, compatibilizando o desenvolvemento económico coa preservación do 

medio ambiente e garantir a seguridade no transporte, mellorando as condicións 

das infraestruturas e dos usuarios. 

 

Sobre estas liñas básicas, establece unha serie de obxectivos que necesitan unha 

temporalización (ou horizontes temporais como os denomina) para ser acadados. 

Á súa vez, establece unha nova clasificación da rede viaria galega entre a que se 

atopan as vías de altas prestacións (VAP), que está constituída polas vías de 

maior entidade que comunican a Comunidade Autónoma co resto de España e 

Portugal, así como as principais áreas metropolitanas entre si, conformando este 

grupo autoestradas, autovías, corredores e vías para automóbiles. 

 

 Xa en outubro de 2010 contemplábase polo propio executivo galego unha 

rebaixa das propostas iniciais, que supuxeron unha minoración de 621 millóns de 

euros sobre os 4.265 millóns de euros previstos no ano anterior. Despois, pola vía 

dos feitos, volveron a recortar esas contías, sen que a Xunta de Galicia dese conta 

de ningún proceso de planificación. 

 

Pero incluso esas previsións, que abarcaban ata o ano 2020, non se cumpriron, 

pois están pendentes de acometer unha maioría de obras viarias en estradas 

autonómicas, pese ao tempo transcorrido, e que constitúen infraestruturas básicas 

para moitos concellos e comarcas de Galicia. 
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O programa de vías de altas prestacións deseñouse sobre o compromiso que 

existía (segundo o goberno da Xunta de Galicia) para impulsar en todos os 

itinerarios de nova construción a execución de autovías ou, no seu caso, de vías 

de circulación con deseño desdobrable para transformalas en autovías cando o 

tráfico así o demandase e de lograr que o 80 % da poboación de Galicia se situase 

a menos de 10 minutos dunha VAP. 

 

O certo é que dentro da planificación existente figura a VAP Tui - A Guarda 

Treito I: Tui (enlace A-55) - Tomiño (enlace PO-350) cunha lonxitude de 3,9 km, 

un orzamento de 41.664.000 € e un horizonte temporal que sitúa o remate desta 

actuación no ano 2013. 

 

Ante as dúbidas existentes entre o previsto na planificación inicial (da que non se 

coñecen modificacións formais) e a súa concreción no que a VAP Tui - A Guarda 

Treito I: Tui (enlace A-55) - Tomiño (enlace PO-350) se refire, os deputados e a 

deputada que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª)  Cal é o estado actual da actuación denominada VAP Tui - A Guarda Treito I: 

Tui (enlace A-55) - Tomiño (enlace PO-350)? 

 

2ª)  Que valoración fai a Xunta de Galicia do cumprimento do horizonte temporal 

establecido no ano 2013 para esta actuación? 

 

3ª) Ten previsto a Xunta de Galicia manter o investimento inicial de 41.664.000 

€ ou a dita cifra vai sufrir algunha modificación e, se for o caso, cal é a 

magnitude desa modificación?  

 

Pazo do Parlamento, 16 de outubro de 2019 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez na data 16/10/2019 17:47:45 

 
María Luisa Pierres López na data 16/10/2019 17:47:59 

 
Gonzalo Caballero Míguez na data 16/10/2019 17:48:14 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Luís Manuel Álvarez Martínez, María Luisa Pierres López e Gonzalo Caballero 

Miguez, deputados e deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 2ª. 

 

No horizonte de que a actual lexislatura remate dentro dun ano, o próximo ano 

2020 será o último no que a actual Administración da Xunta de Galicia, en 

concreto a Consellería de Infraestruturas e Mobilidade teña a responsabilidade de 

dinamizar as actuacións relacionadas coas infraestruturas viarias. 

 

Como é sabido, o  Plan de Mobilidade e Ordenación Viaria Estratéxica 2009-

2015, coñecido como plan MOVE, foi deseñado sobre o que o Goberno do Sr. 

Núñez Feijóo considerou como liñas básicas: orientar a política en materia de 

infraestruturas ao servizo dunha concepción estratéxica e global do país, 

contribuíndo á mellora da competitividade da economía e ao benestar dos 

cidadáns, mellorar as condicións de accesibilidade e da mobilidade das persoas, 

garantindo o acceso da poboación e das mercadorías ás infraestruturas do 

transporte con carácter equitativo, universal e global, acadar unha mobilidade 

sostible, compatibilizando o desenvolvemento económico coa preservación do 

medio ambiente e garantir a seguridade no transporte, mellorando as condicións 

das infraestruturas e dos usuarios. 

 

Sobre estas liñas básicas, establece unha serie de obxectivos que necesitan unha 

temporalización (ou horizontes temporais como os denomina) para ser acadados. 

Á súa vez, establece unha nova clasificación da rede viaria galega entre a que se 

atopan as vías de altas prestacións (VAP), que está constituída polas vías de 

maior entidade que comunican a Comunidade Autónoma co resto de España e 

Portugal, así como as principais áreas metropolitanas entre si, conformando este 

grupo autoestradas, autovías, corredores e vías para automóbiles. 

 

Xa en outubro de 2010 contemplábase polo propio executivo galego unha rebaixa 

das propostas iniciais, que supuxeron unha minoración de 621 millóns de euros 

sobre os 4.265 millóns de euros previstos no ano anterior. Despois, pola vía dos 

feitos, volveron a recortar esas contías, sen que a Xunta de Galicia dese conta de 

ningún proceso de planificación. 
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Pero incluso esas previsións, que abarcaban ata o ano 2020, non se cumpriron, 

pois están pendentes de acometer unha maioría de obras viarias en estradas 

autonómicas, pese ao tempo transcorrido, e que constitúen infraestruturas básicas 

para moitos concellos e comarcas de Galicia. 

 

O programa de vías de altas prestacións deseñouse sobre o compromiso que 

existía (segundo o Goberno da Xunta de Galicia) para impulsar en todos os 

itinerarios de nova construción a execución de autovías ou, no seu caso, de vías 

de circulación con deseño desdobrable para transformalas en autovías cando o 

tráfico así o demandase e de lograr que o 80 % da poboación de Galicia se situase 

a menos de 10 minutos dunha VAP. 

 

O certo é que dentro da planificación existente figura a VAP Tui - A Guarda 

Treito II: Tomiño - Goián cunha lonxitude de 14,1 km, un orzamento de 

77.897.318€ e un horizonte temporal que sitúa o remate desta actuación no ano 

2015. 

 

Ante as dúbidas existentes entre o previsto na planificación inicial (da que non se 

coñecen modificacións formais) e a súa concreción no que a VAP Tui - A Guarda 

Treito II: Tomiño - Goián se refire, os deputados e a deputada que asinan 

formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Cal é o estado actual da actuación denominada VAP Tui - A Guarda Treito II: 

Tomiño - Goián? 

 

2ª) Que valoración fai a Xunta de Galicia do cumprimento do horizonte temporal 

establecido no ano 2015 para esta actuación? 

 

3ª) Ten previsto a Xunta de Galicia manter o investimento inicial de 77.897.318€ 

ou dita cifra vai a sufrir algunha modificación? De ser así, cal é a magnitude desa 

modificación? 

 

Pazo do Parlamento, 16 de outubro de 2019 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez na data 16/10/2019 17:48:39 

 
María Luisa Pierres López na data 16/10/2019 17:48:52 

 
Gonzalo Caballero Míguez na data 16/10/2019 17:49:11 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Luís Manuel Álvarez Martínez, María Luisa Pierres López e Gonzalo Caballero 

Miguez, deputados e deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 2ª. 

 

No horizonte de que a actual lexislatura remate dentro dun ano, o próximo ano 

2020 será o último no que a actual Administración da Xunta de Galicia, en 

concreto a Consellería de Infraestruturas e Mobilidade teña a responsabilidade de 

dinamizar as actuacións relacionadas coas infraestruturas viarias. 

 

Como é sabido, o  Plan de Mobilidade e Ordenación Viaria Estratéxica 2009-

2015, coñecido como plan MOVE, foi deseñado sobre o que o Goberno do Sr. 

Núñez Feijóo considerou como liñas básicas: orientar a política en materia de 

infraestruturas ao servizo dunha concepción estratéxica e global do país, 

contribuíndo á mellora da competitividade da economía e ao benestar dos 

cidadáns, mellorar as condicións de accesibilidade e da mobilidade das persoas, 

garantindo o acceso da poboación e das mercadorías ás infraestruturas do 

transporte con carácter equitativo, universal e global, acadar unha mobilidade 

sostible, compatibilizando o desenvolvemento económico coa preservación do 

medio ambiente e garantir a seguridade no transporte, mellorando as condicións 

das infraestruturas e dos usuarios. 

 

Sobre estas liñas básicas, establece unha serie de obxectivos que necesitan unha 

temporalización (ou horizontes temporais como os denomina) para ser acadados.  

Á súa vez, establece unha nova clasificación da rede viaria galega entre a que se 

atopan as vías de altas prestacións (VAP), que está constituída polas vías de 

maior entidade que comunican a Comunidade Autónoma co resto de España e 

Portugal, así como as principais áreas metropolitanas entre si, conformando este 

grupo autoestradas, autovías, corredores e vías para automóbiles. 

  

Xa en outubro de 2010 contemplábase polo propio executivo galego unha rebaixa 

das propostas iniciais, que supuxeron unha minoración de 621 millóns de euros 

sobre os 4.265 millóns de euros previstos no ano anterior. Despois, pola vía dos 

feitos, volveron a recortar esas contías, sen que a Xunta de Galicia dese conta de 

ningún proceso de planificación. 

 

Pero incluso esas previsións, que abarcaban ata o ano 2020, non se cumpriron, 

pois están pendentes de acometer unha maioría de obras viarias en estradas 

autonómicas, pese ao tempo transcorrido, e que constitúen infraestruturas básicas 

para moitos concellos e comarcas de Galicia. 
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O programa de vías de altas prestacións deseñouse sobre o compromiso que 

existía (segundo o Goberno da Xunta de Galicia) para impulsar en todos os 

itinerarios de nova construción a execución de autovías ou, no seu caso, de vías 

de circulación con deseño desdobrable para transformalas en autovías cando o 

tráfico así o demandase e de lograr que o 80 % da poboación de Galicia se situase 

a menos de 10 minutos dunha VAP. 

 

O certo é que dentro da planificación existente figura a VAP Tui - A Guarda 

Treito IV: Variante da Guarda cunha lonxitude de 1,9 km, un orzamento de 

7.505.000 € e un horizonte temporal que sitúa o remate desta actuación no ano 

2015. 

 

Ante as dúbidas existentes entre o previsto na planificación inicial (da que non se 

coñecen modificacións formais) e a súa concreción no que a VAP Tui - A Guarda 

Treito IV: Variante da Guarda se refire, os deputados e a deputada que asinan 

formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Cal é o estado actual da actuación denominada VAP Tui - A Guarda Treito 

IV: Variante da Guarda? 

 

2ª) Que valoración fai a Xunta de Galicia do cumprimento do horizonte temporal 

establecido no ano 2015 para esta actuación? 

 

3ª) Ten previsto a Xunta de Galicia manter o investimento inicial de 7.505.000 € 

ou a dita cifra vai sufrir algunha modificación? De ser así, cal é a magnitude desa 

modificación? 

 

Pazo do Parlamento, 16 de outubro de 2019 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez na data 16/10/2019 18:20:36 

 
María Luisa Pierres López na data 16/10/2019 18:20:47 

 
Gonzalo Caballero Míguez na data 16/10/2019 18:21:22 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Luís Manuel Álvarez Martínez, María Luisa Pierres López e Gonzalo Caballero 

Miguez, deputados e deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 2ª. 

 

No horizonte de que a actual lexislatura remate dentro dun ano, o próximo ano 

2020 será o último no que a actual Administración da Xunta de Galicia, en 

concreto a Consellería de Infraestruturas e Mobilidade teña a responsabilidade de 

dinamizar as actuacións relacionadas coas infraestruturas viarias. 

 

Como é sabido, o  Plan de Mobilidade e Ordenación Viaria Estratéxica 2009-

2015, coñecido como plan MOVE, foi deseñado sobre o que o goberno do Sr. 

Núñez Feijóo considerou como liñas básicas: orientar a política en materia de 

infraestruturas ao servizo dunha concepción estratéxica e global do país, 

contribuíndo á mellora da competitividade da economía e ao benestar dos 

cidadáns, mellorar as condicións de accesibilidade e da mobilidade das persoas, 

garantindo o acceso da poboación e das mercadorías ás infraestruturas do 

transporte con carácter equitativo, universal e global, acadar unha mobilidade 

sostible, compatibilizando o desenvolvemento económico coa preservación do 

medio ambiente e garantir a seguridade no transporte, mellorando as condicións 

das infraestruturas e dos usuarios. 

 

Sobre estas liñas básicas, establece unha serie de obxectivos que necesitan unha 

temporalización (ou horizontes temporais como os denomina) para ser acadados. 

Á súa vez, establece unha nova clasificación da rede viaria galega entre a que se 

atopan as vías de altas prestacións (VAP), que está constituída polas vías de 

maior entidade que comunican a Comunidade Autónoma co resto de España e 

Portugal, así como as principais áreas metropolitanas entre elas, conformando 

este grupo autoestradas, autovías, corredores e vías para automóbiles. 

 

Xa en outubro de 2010 contemplábase polo propio executivo galego unha rebaixa 

das propostas iniciais, que supuxeron unha minoración de 621 millóns de euros 

sobre os 4.265 millóns de euros previstos no ano anterior. Despois, pola vía dos 

feitos, volveron a recortar esas contías, sen que a Xunta de Galicia dese conta de 

ningún proceso de planificación. 

 

Pero incluso esas previsións, que abarcaban ata o ano 2020, non se cumpriron, 

pois están pendentes de acometer unha maioría de obras viarias en estradas 
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autonómicas, pese ao tempo transcorrido, e que constitúen infraestruturas básicas 

para moitos concellos e comarcas de Galicia. 

 

O programa de vías de altas prestacións deseñouse sobre o compromiso que 

existía (segundo o Goberno da Xunta de Galicia) para impulsar en todos os 

itinerarios de nova construción a execución de autovías ou, no seu caso, de vías 

de circulación con deseño desdobrable para transformalas en autovías cando o 

tráfico así o demandase e de lograr que o 80 % da poboación de Galicia se situase 

a menos de 10 minutos dunha VAP. 

 

O certo é que dentro da planificación existente figura a VAP Plisán - Portugal 

(nova ponte internacional) cunha lonxitude de 2,8 km, un orzamento de 

15.981.000 € e un horizonte temporal que sitúa o remate desta actuación no ano 

2020. 

 

Ante as dúbidas existentes entre o previsto na planificación inicial (da que non se 

coñecen modificacións formais) e a súa concreción no que á VAP Plisán - 

Portugal (nova ponte internacional) se refire, os deputados e a deputada que 

asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

 

1ª) Cal é o estado actual da actuación denominada VAP Plisán - Portugal (nova 

ponte internacional)? 

 

2ª) Que valoración fai a Xunta de Galicia do cumprimento do horizonte temporal 

establecido no ano 2020 para esta actuación? 

 

3ª) Ten previsto a Xunta de Galicia manter o investimento inicial de 15.981.000 

€ ou a dita cifra vai  sufrir algunha modificación? De ser así, cal é a magnitude 

desa modificación?  

 

 

Pazo do Parlamento, 16 de outubro de 2019 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez na data 17/10/2019 11:24:42 

 
María Luisa Pierres López na data 17/10/2019 11:24:56 

 
Gonzalo Caballero Míguez na data 17/10/2019 11:25:14 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Luís Manuel Álvarez Martínez, María Luisa Pierres López e Gonzalo Caballero  

Miguez, deputados e deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 2ª. 

 

No horizonte de que a actual lexislatura remate dentro dun ano, o próximo ano 

2020 será o último no que a actual Administración da Xunta de Galicia, en 

concreto a Consellería de Infraestruturas e Mobilidade teña a responsabilidade de 

dinamizar as actuacións relacionadas coas infraestruturas viarias. 

 

Como é sabido, o  Plan de Mobilidade e Ordenación Viaria Estratéxica 2009-

2015, coñecido como plan MOVE, foi deseñado sobre o que o goberno do Sr. 

Núñez Feijóo considerou como liñas básicas: orientar a política en materia de 

infraestruturas ao servizo dunha concepción estratéxica e global do país, 

contribuíndo á mellora da competitividade da economía e ao benestar dos 

cidadáns, mellorar as condicións de accesibilidade e da mobilidade das persoas, 

garantindo o acceso da poboación e das mercadorías ás infraestruturas do 

transporte con carácter equitativo, universal e global, acadar unha mobilidade 

sostible, compatibilizando o desenvolvemento económico coa preservación do 

medio ambiente e garantir a seguridade no transporte, mellorando as condicións 

das infraestruturas e dos usuarios. 

 

Sobre estas liñas básicas, establece unha serie de obxectivos que necesitan unha 

temporalización (ou horizontes temporais como os denomina) para ser acadados. 

Á súa vez, establece unha nova clasificación da rede viaria galega entre a que se 

atopan as vías de altas prestacións (VAP), que está constituída polas vías de 

maior entidade que comunican a Comunidade Autónoma co resto de España e 

Portugal, así como as principais áreas metropolitanas entre si, conformando este 

grupo autoestradas, autovías, corredores e vías para automóbiles. 

 

Xa en outubro de 2010 contemplábase polo propio executivo galego unha rebaixa 

das propostas iniciais, que supuxeron unha minoración de 621 millóns de euros 

sobre os 4.265 millóns de euros previstos no ano anterior. Despois, pola vía dos 

feitos, volveron a recortar esas contías, sen que a Xunta de Galicia dese conta de 

ningún proceso de planificación. 

 

Pero incluso esas previsións, que abarcaban ata o ano 2020, non se cumpriron, 

pois están pendentes de acometer unha maioría de obras viarias en estradas 
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autonómicas, pese ao tempo transcorrido, e que constitúen infraestruturas básicas 

para moitos concellos e comarcas de Galicia. 

 

O programa de vías de altas prestacións deseñouse sobre o compromiso que 

existía (segundo o Goberno da Xunta de Galicia) para impulsar en todos os 

itinerarios de nova construción a execución de autovías ou, no seu caso, de vías 

de circulación con deseño desdobrable para transformalas en autovías cando o 

tráfico así o demandase e de lograr que o 80 % da poboación de Galicia se situase 

a menos de 10 minutos dunha VAP. 

 

O certo é que dentro da planificación existente figura a Área metropolitana de 

Vigo - Desdobramento do corredor do Morrazo cunha lonxitude de 15,4 km, un 

orzamento de 53.893.000 € e un horizonte temporal que sitúa o remate desta 

actuación no ano 2015. 

 

Ante as dúbidas existentes entre o previsto na planificación inicial (da que non se 

coñecen modificacións formais) e a súa concreción no que a Área metropolitana 

de Vigo - Desdobramento do corredor do Morrazo se refire, os deputados e a 

deputada que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Cal é o estado actual da actuación denominada Área metropolitana de Vigo - 

Desdobramento do corredor do Morrazo? 

 

2ª) Que valoración fai a Xunta de Galicia do cumprimento do horizonte temporal 

establecido no ano 2015 para esta actuación? 

 

3ª) Ten previsto a Xunta de Galicia manter o investimento inicial de 53.893.000 

€ ou dita cifra vai a sufrir algunha modificación? De ser así, cal é a magnitude 

desa modificación? 

 

Pazo do Parlamento, 16 de outubro de 2019 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez na data 17/10/2019 11:26:10 

 
María Luisa Pierres López na data 17/10/2019 11:26:22 

 
Gonzalo Caballero Míguez na data 17/10/2019 11:26:40 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Luís Manuel Álvarez Martínez, María Luisa Pierres López e Gonzalo Caballero  

Miguez, deputados e deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 2ª. 

 

No horizonte de que a actual lexislatura remate dentro dun ano, o próximo ano 

2020 será o último no que a actual Administración da Xunta de Galicia, en 

concreto a Consellería de Infraestruturas e Mobilidade teña a responsabilidade de 

dinamizar as actuacións relacionadas coas infraestruturas viarias. 

 

Como é sabido, o  Plan de Mobilidade e Ordenación Viaria Estratéxica 2009-

2015, coñecido como plan MOVE, foi deseñado sobre o que o goberno do Sr. 

Núñez Feijóo considerou como liñas básicas: orientar a política en materia de 

infraestruturas ao servizo dunha concepción estratéxica e global do país, 

contribuíndo á mellora da competitividade da economía e ao benestar dos 

cidadáns, mellorar as condicións de accesibilidade e da mobilidade das persoas, 

garantindo o acceso da poboación e das mercadorías ás infraestruturas do 

transporte con carácter equitativo, universal e global, acadar unha mobilidade 

sostible, compatibilizando o desenvolvemento económico coa preservación do 

medio ambiente e garantir a seguridade no transporte, mellorando as condicións 

das infraestruturas e dos usuarios. 

 

Sobre estas liñas básicas, establece unha serie de obxectivos que necesitan unha 

temporalización (ou horizontes temporais como os denomina) para ser acadados. 

Á súa vez, establece unha nova clasificación da rede viaria galega entre a que se 

atopan as vías de altas prestacións (VAP), que está constituída polas vías de 

maior entidade que comunican a Comunidade Autónoma co resto de España e 

Portugal, así como as principais áreas metropolitanas entre si, conformando este 

grupo autoestradas, autovías, corredores e vías para automóbiles. 

 

Xa en outubro de 2010 contemplábase polo propio executivo galego unha rebaixa 

das propostas iniciais, que supuxeron unha minoración de 621 millóns de euros 

sobre os 4.265 millóns de euros previstos no ano anterior. Despois, pola vía dos 

feitos, volveron a recortar esas contías, sen que a Xunta de Galicia dese conta de 

ningún proceso de planificación. 

 

Pero incluso esas previsións, que abarcaban ata o ano 2020, non se cumpriron, 

pois están pendentes de acometer unha maioría de obras viarias en estradas 
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autonómicas, pese ao tempo transcorrido, e que constitúen infraestruturas básicas 

para moitos concellos e comarcas de Galicia. 

 

O programa de vías de altas prestacións deseñouse sobre o compromiso que 

existía (segundo o goberno da Xunta de Galicia) para impulsar en todos os  

itinerarios de nova construción a execución de autovías ou, no seu caso, de vías 

de circulación con deseño desdobrable para transformalas en autovías cando o 

tráfico así o demandase e de lograr que o 80 % da poboación de Galicia se situase 

a menos de 10 minutos dunha VAP. 

 

O certo é que dentro da planificación existente figura a Área metropolitana de 

Vigo - Rolda de Vigo - Treito Balaídos - Buenos Aires cunha lonxitude de 11,8 

km, un orzamento de 86.239.560 € e un horizonte temporal que sitúa o remate 

desta actuación no ano 2017. 

 

Ante as dúbidas existentes entre o previsto na planificación inicial (da que non se 

coñecen modificacións formais) e a súa concreción no que a Área metropolitana 

de Vigo - Rolda de Vigo - Treito Balaídos - Buenos Aires se refire, os deputados 

e a deputada que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Cal é o estado actual da actuación denominada Área metropolitana de Vigo - 

Ronda de Vigo - Treito Balaídos - Buenos Aires? 

 

2ª) Que valoración fai a Xunta de Galicia do cumprimento do horizonte temporal 

establecido no ano 2017 para esta actuación? 

 

3ª) Ten previsto a Xunta de Galicia manter o investimento inicial de 86.239.560 

€ ou a dita cifra vai  sufrir algunha modificación? De ser así, cal é a magnitude 

desa modificación? 

 

Pazo do Parlamento, 17 de outubro de 2019 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez na data 17/10/2019 11:28:13 

 
María Luisa Pierres López na data 17/10/2019 11:28:26 

 
Gonzalo Caballero Míguez na data 17/10/2019 11:28:43 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Luís Manuel Álvarez Martínez, María Luisa Pierres López e Gonzalo Caballero  

Miguez, deputados e deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 2ª. 

 

No horizonte de que a actual lexislatura remate dentro dun ano, o próximo ano 

2020 será o último no que a actual Administración da Xunta de Galicia, en 

concreto a Consellería de Infraestruturas e Mobilidade teña a responsabilidade de 

dinamizar as actuacións relacionadas coas infraestruturas viarias. 

 

Como é sabido, o  Plan de Mobilidade e Ordenación Viaria Estratéxica 2009-

2015, coñecido como plan MOVE, foi deseñado sobre o que o Goberno do Sr. 

Núñez Feijóo considerou como liñas básicas: orientar a política en materia de 

infraestruturas ao servizo dunha concepción estratéxica e global do país, 

contribuíndo á mellora da competitividade da economía e ao benestar dos 

cidadáns, mellorar as condicións de accesibilidade e da mobilidade das persoas, 

garantindo o acceso da poboación e das mercadorías ás infraestruturas do 

transporte con carácter equitativo, universal e global, acadar unha mobilidade 

sostible, compatibilizando o desenvolvemento económico coa preservación do 

medio ambiente e garantir a seguridade no transporte, mellorando as condicións 

das infraestruturas e dos usuarios. 

 

Sobre estas liñas básicas, establece unha serie de obxectivos que necesitan unha 

temporalización (ou horizontes temporais como os denomina) para ser acadados. 

Á súa vez, establece unha nova clasificación da rede viaria galega entre a que se 

atopan as vías de altas prestacións (VAP), que está constituída polas vías de 

maior entidade que comunican a Comunidade Autónoma co resto de España e 

Portugal, así como as principais áreas metropolitanas entre si, conformando este 

grupo autoestradas, autovías, corredores e vías para automóbiles. 

 

Xa en outubro de 2010 contemplábase polo propio executivo galego unha rebaixa 

das propostas iniciais, que supuxeron unha minoración de 621 millóns de euros 

sobre os 4.265 millóns de euros previstos no ano anterior. Despois, pola vía dos 

feitos, volveron a recortar esas contías, sen que a Xunta de Galicia dese conta de 

ningún proceso de planificación. 

 

Pero incluso esas previsións, que abarcaban ata o ano 2020, non se cumpriron, 

pois están pendentes de acometer unha maioría de obras viarias en estradas 
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autonómicas, pese ao tempo transcorrido, e que constitúen infraestruturas básicas 

para moitos concellos e comarcas de Galicia. 

 

O programa de vías de altas prestacións deseñouse sobre o compromiso que 

existía (segundo o goberno da Xunta de Galicia) para impulsar en itinerarios de 

nova construción a execución de autovías ou, no seu caso, de vías de circulación 

con deseño desdobrable para transformalas en autovías cando o tráfico así o 

demandase e de lograr que o 80 % da poboación de Galicia se situase a menos de 

10 minutos dunha VAP. 

 

O certo é que dentro da planificación existente figura a Área metropolitana de 

Vigo -  Vial Universidade - Vincios cunha lonxitude de 0,7 km, un orzamento de 

2.836.025€ e un horizonte temporal que sitúa o remate desta actuación no ano 

2017. 

 

Ante as dúbidas existentes entre o previsto na planificación inicial (da que non se 

coñecen modificacións formais) e a súa concreción no que a Área metropolitana 

de Vigo -  Vial Universidade - Vincios se refire, os deputados e a deputada que 

asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Cal é o estado actual da actuación denominada Área metropolitana de Vigo -  

Vial Universidade - Vincios? 

 

2ª) Que valoración fai a Xunta de Galicia do cumprimento do horizonte temporal 

establecido no ano 2017 para esta actuación? 

 

3ª) Ten previsto a Xunta de Galicia manter o investimento inicial de 2.836.025 € 

ou  dita cifra vai  sufrir algunha modificación? De ser así, cal é a magnitude desa 

modificación? 

 

Pazo do Parlamento, 16 de outubro de 2019  

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez na data 17/10/2019 11:30:31 

 
María Luisa Pierres López na data 17/10/2019 11:30:45 

 
Gonzalo Caballero Míguez na data 17/10/2019 11:31:30 
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Á Mesa do Parlamento 

Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres, Ana Pontón Mondelo, Olalla Rodil 

Fernández, Montserrat Prado Cores e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral en Comisión. 

 

Sería simplificar moito o tema se o debate sobre os parques eólicos se vise 

anulado pola argumentación simplista de "...enerxías limpas logo todo vale...", porque 

nos casos concretos que nos ocupan estes parques eólicos e liñas de alta tensión terán 

graves efectos para os concellos afectados, a súa economía e as súas xentes e moi 

poucos efectos positivos. 

Neste, coma en moitos outros casos van estar moi próximos ás casas, o que 

poderá causar danos na saúde e perigos de accidente: 

- A exposición constante ao ruído dos aeroxeradores pode provocar problemas 

no sistema nervioso (insomnio, migrañas...) e problemas cardíacos. 

- A proximidade destes muíños xigantes (de até 204 metros de altura) provocará 

que a sombra dos muíños caian sobre as aldeas máis  próximas provocando o coñecido 

“efecto discoteca” nas vivendas. 

- Pode afectar á comunicación por ondas en determinadas situacións 

meteorolóxicas, xerando problemas de comunicación coas televisión, móbiles… 
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- En inverno o xeo acumúlase nas aspas dos muíños, e ao moverse este xeo sae 

lanzado a moita velocidade o que pode causar graves  accidentes. 

- O risco de incendios e desprendemento de aspas agrávase moitísimo habendo 

vivendas a menos dun quilómetro de distancia, e poñendo en perigo a seguridade das 

persoas que viven nestas aldeas. 

Estes xeradores de enerxía a partir do vento nestes emprazamentos privilexiados 

que traducen estas premisas en millóns de euros de beneficio, deberan traducirse nunha 

mellora substancial nas condicións económicas e sociais dos habitantes dos concellos 

afectados nun reparto da enorme riqueza a que dan orixe pero da que non participan. 

Pola contra estes parques nas condicións que se denuncian: 

- Provocarán unha perda económica inmediata moi importante para toda a 

veciñanza: os terreos perderán valor pola súa proximidade e  afección dos parques 

eólicos. 

- O futuro dos núcleos rurais próximos con afección da paisaxe polos parques 

eólicos e liñas eléctricas está en perigo. Quen vai querer facer a súa casa próxima a un 

aeroxerador, a unha liña ou con vistas a unha subestación eléctrica? 

- A destrución da paisaxe tamén afecta negativamente a calquera negocio 

baseado no valor engadido desas comarcas: casas rurais, hoteis, empresas turísticas, 

empresas culturais, e mesmo, os propios concellos! Quen vai querer visitalos se o seu 

horizonte está cheo de liñas eléctricas e aeroxeradores? 
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- Estes espazos alugados, a priori por trinta anos, son prorrogables! Polo que 

non está claro cando poderá a veciñanza recuperar as súas terras. 

- Non xeran emprego localmente, e non imos, a pesar de todo, ter as  nosas 

facturas eléctricas gratuítas nin tan sequera con sensibles rebaixas. Certamente, van 

destruír emprego. 

Afectan moi negativamente á gandaría e agricultura, principais actividades 

económicas da comarca: 

- As explotacións forestais, agrícolas e gandeiras veranse afectadas pola 

redución de espazo provocada, especialmente, polas liñas eléctricas pero tamén polos 

aeroxeradores. 

- As explotación gandeiras verán como as axudas da PAC corren risco de 

desaparecer: o solo ocupado por aeroxeradores pasa a ser  solo industrial deixando des 

ser agrícola. 

- Posibles efectos negativos para a saúde do gando, tal e como contan xentes que 

viven próximas a parques eólicos doutras zonas de Galicia, e como demostran diversos 

estudos científicos. 

Hai tamén unha probada afección á fauna e ós ecosistemas producida polos 

ruídos e vibracións ademais do movemento xiratorio que impide ou distorsiona o paso 

de aves e mamíferos. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

2ª: 
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-Ten coñecemento a Xunta de Galicia das incoherencias  dos proxectos de 

Parques Eólicos de MONTE INXERIO E GASALLA promovidos pola empresa Green 

Capital Power e cal é a súa valoración? 

-Como valora o goberno galego a fragmentación do que eran macroparques 

noutros máis pequenos para poderen ser tramitados pola Lei  de Fomento da 

Implantación de Iniciativas Empresariais  5/ 2017 do 19 de outubro, comunmente 

chamada Lei de Depredación? 

-Considera a Xunta e Galicia que estes proxectos teñen a seriedade e as 

garantías necesarias para seren levados a cabo? 

-É consciente a Xunta de Galicia do impacto social e ambiental que tería a 

instalación destes Parques Eólicos? 

-Considera a Xunta de Galicia que a contraprestación económica que estes 

proxectos deixan na zona afectada é proporcionada ó impacto medioambiental e social 

que xeran? 

 

Santiago de Compostela, 17 de outubro de 2019 

 

Asdo.: Xosé Luis Rivas Cruz  

Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Montserrat Prado Cores 
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Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

  

Luís Villares Naveira, Paula Vázquez Verao, Davide Rodríguez Estévez e 

Francisco Casal Vidal, deputados e deputada pertencentes ao Grupo 

Parlamentario Mixto, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da 

Cámara, presenta a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1ª. 

  

Hai un ano En Marea falaba do embarazo e de como ás mulleres son penalizadas 

polo feito de ser nais nos ámbitos máis diversos.  

Así, no ámbito da investigación penalízase o feito de ser nai, xa que ese período 

non computa a efectos de investigación, inda que si a efectos de traballo.   

Durante ese tempo as nais científicas non publican artigos de investigación,  nin 

dan conferencias, nin poden realizar publicacións, e realizando patentes, polo que 

o período traballado é amplo pero non teñen os mesmos méritos  profesionais. A 

maternidade e a ciencia non son compatibles, xa que os contratos de carácter 

científico son nas condicións actuais bastante precarios, e estamos a falar de 

investigadoras brillantes ás que se esixe ser as mellores no seu campo e ademais, 

que obteñan uns rendementos brillantes no seu campo. 

Neste caso, as deportistas de elite sofren as mesma discriminación: non poden ser 

nais sen risco a perder os promotores. Estas penalizacións implican que as 

deportistas teñan que escoller entre ser nais e ser deportistas ao máis alto nivel. 

Como sinalaron as lesións implican unha maior limitación no tempo, e inda que 

non é comparable non implican a finalización do patrocinio e/ou promoción. 

Non parece normal que a xente que pode seguir co seu plan de adestramentos 

non poda ter fillas/os, sen perder as promotoras que teñan contrato con estas 

deportistas. Parece axeitado no marco da lei 3/2007 de igualdade que as mulleres 

teñan as mesmas condicións e dereitos para a realización do seu deporte, sen que 
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unha etapa da súa vida, como é o embarazo, supoña unha discriminación e un 

parón na súa carreira deportista.  

As medidas que se aplican nos contratos privados e supoñen a baixa da deportista 

no caso de embarazo, ou cando se teña constancia del.  A maior parte das 

xogadoras se están afiliadas ao réxime da Seguridade Social non lles afecta, pero 

a cuestión é diferente cando se dan uns contratos privados para unhas 

determinadas competicións. 

 Este tipo de cláusulas xa as denunciara a asociación de Mulleres Deportistas 

Galegas (Mudega) xa que consideraba que era discriminatorias laboralmente, 

reclamando a sindicatos e á inspección laboral a revisar as mesmas, e a 

colaboración das propias deportistas coa denuncia destas situacións. Algúns 

clubes de fútbol así o fixeron, como o Burela, cunha renovación automático do 

contrato no caso de darse a xestación e o pago da gardería xunto con outras 

iniciativas co que deu un paso de xigante neste ámbito de igualar o dereito das e 

dos deportistas e a conciliación entre o deporte e o dereito a formar unha familia. 

Con todo, estamos moi lonxe de que prácticas destas características integren os 

códigos de boas prácticas das diferentes federacións deportivas de Galicia. 

  

Por todo o exposto, o Grupo Parlamentario Mixto presenta a seguinte pregunta 

para a súa resposta oral na comisión: 

1.- Que medidas tomou a Xunta para concienciar aos clubes deportivos galegos 

que deben facer un tratamento igual entre homes e mulleres? 

2.- Que campañas de sensibilización se realizaron desde a Xunta para a 

eliminación por parte dos clubes deportivos galegos destas cláusulas de rescisión 

dos contratos das mulleres embarazadas? 

Santiago de Compostela, 17 de outubro de 2019. 
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Asdo.: Luís Villares Naveira 

Paula Vázquez Verao 

Davide Rodríguez Estévez 

Francisco Casal Domínguez 

Deputados e deputada do G.P. Mixto. 
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Luca Chao Pérez e Ánxeles Cuña Bóveda, deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentar Grupo Común da Esquerda ao abeiro do recollido no artigo 156 do 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte PREGUNTA, para a súa resposta 

oral na Comisión 6ª, relativa ao investimento en I+D+i 

 

Malia que en campaña electoral tódolos partidos políticos se comprometen a 

incrementar as partidas dedicadas a mellorar as condicións da carreira científica, 

á hora da verdade os investigadores e investigadoras continúan padecendo unha 

financiación insuficiente e unhas convocatorias públicas irregulares, tanto en 

Galicia como no conxunto do Estado.  

 

A precariedade investigadora comeza xa na etapa predoutoral. Os investigadores 

e as investigadoras que teñen a fortuna de conseguir unha bolsa-contrato para 

facer a súa tese ingresan pouco máis de 1.000 euros mensuais. Unha vez 

doutorados, teñen que competir con milleiros de compañeiros e compañeiras para 

acceder a un dos escasos contratos que ofertan o Ministerio de Ciencia e os 

gobernos autonómicos.  

 

Como consecuencia do escaso apoio que reciben, milleiros de científicos e 

científicas vense abocados ao paro, á precariedade ou a emigración. Son moi 

poucos os que logran, finalmente, incorporarse en prazas estables das 

universidades públicas españolas, e nin sequera eles gozan da tranquilidade que 

precisan para desempeñar a súa labor, xa que teñen que continuar pelexando para 

conseguir financiación.  
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

O implacable sistema de financiamento da carreira política en España fai que 

tódolos anos investigadores e investigadoras de prestixio abandonen a súa 

vocación ou decidan levar os seus proxectos ao estranxeiro. Isto é unha traxedia 

non só para os profesionais altamente cualificados do noso país, senón tamén 

para o conxunto da cidadanía, que se ve privada dos resultados dos seus logros 

científicos.  

 

Por todo isto, o 19 de outubro vaise celebrar en Madrid unha Marcha pola 

Ciencia na que se vai esixir que antes de fin de ano se asine un Pacto de Estado 

que teña por obxecto destinar o 2% do PIB do Estado á Ciencia no capítulo de 

subvencións e contratos para a súa total execución.  

 

A responsabilidade esixe que o Goberno galego se manifeste a favor de satisfacer 

as demandas dos investigadores e investigadoras, que tanto tempo levan sendo 

maltratados polas diferentes Administracións –tamén pola autonómica–. 

 

Polo anterior, preséntanse as seguintes Preguntas: 

 

 Como explica a Xunta de Galicia que o esforzo investidor da nosa comu-

nidade estea por debaixo da media estatal e da media europea, e que sexa 

practicamente a metade do obxectivo fixado no Plan Estratéxico de Gali-

cia 2015-2020 para dentro de dous anos?  

 Cre que a este ritmo vai cumprir con ese obxectivo?  

 Que avaliación fai o Goberno galego do estado da carreira investigadora 

na nosa comunidade?  
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

 Pensa que os investigadores e investigadoras contan con apoio dabondo 

por parte das diferentes administracións?  

 Se é así, como explica a incesante fuga de cerebros?  

 

Santiago de Compostela, 17 de outubro de 2019. 

 

 

  Asdo.: Luca Chao Pérez 

   Ánxeles Cuña Bóveda 

  Deputadas do G.P. Grupo Común da Esquerda. 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luca Chao Pérez na data 17/10/2019 13:00:11 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 17/10/2019 13:00:28 
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Luca Chao Pérez e Ánxeles Cuña Bóveda, deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentar Grupo Común da Esquerda ao abeiro do recollido no artigo 156 

do Regulamento da Cámara, presentan a seguinte PREGUNTA, para a súa res-

posta oral na Comisión 4.ª, relativa ás necesidades de persoal especializado no 

CPI dos Dices 

 

 

Os recortes en educación da Xunta de Galicia prexudican principalmente aos 

rapaces e rapazas que máis axuda precisan, tal e como demostra o acontecido no 

CPI dos Dices.  

 

No centro educativo do concello de Rois están matriculados varios nenos e nenas 

que requiren de persoal coidador especializado, de mestres de Audición e 

Linguaxe, de profesores de Pedagoxía Terapéutica e de persoal mediador 

comunicativo. Así foi advertido polos pais e nais do alumnado, e así foi 

corroborado polos informes emitidos por expertos da universidade e polo propio 

Equipo de Orientación Específico provincial da Consellaría. Non obstante, o 

Goberno galego négase a que os anteditos profesionais se incorporen ao centro, 

impedindo, desta maneira, que os nenos e nenas con discapacidade e necesidades 

especiais poidan formarse como lles corresponde.  

 

Os pais e nais do alumnado denunciaron esta situación en varios escritos que 

foron remitidos á Inspección Educativa, á Consellería de Educación e á Xefatura 

Territorial, pero non obtiveron ningún tipo de resposta. A Xunta de Galicia optou 

por parapetarse no silencio administrativo e botar balóns fóra.  
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

 

Nada disto nos sorprende porque non se trata dun caso illado. O que sucede no 

colexio de Rois repítese ano tras ano en moitos outros centros galegos como 

parte da estratexia do Goberno de Núñez Feijóo para desmantelar a educación 

pública e favorecer ás escolas privadas e concertadas.  

 

A situación ten que mudar canto antes. O Goberno galego ten a obriga de garantir 

a tódolos nenos e nenas unha educación de calidade, con medios suficientes para 

atender as necesidades de tódolos rapaces, sobre todo de aqueles que, polas súas 

particulares circunstancias, afronten maiores desafíos.  

 

Por todo o exposto, as deputadas asinantes presentan as seguintes preguntas para 

a súa resposta oral en Comisión: 

 

 Que avaliación fai a Xunta de Galicia do que acontece no CPI dos Dices, 

en Rois?  

 Pensa que o alumnado con necesidades especiais recibe a atención que 

precisa?  

 Por que non respondeu aos escritos que lle foron remitidos polos pais e 

nais do alumnado?  

 Que vai facer o Goberno galego para satisfacer as necesidades do alumna-

do do CPI dos Dices?  
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 Que vai facer para que as carencias detectadas neste centro educativo non 

se repitan noutros? 

 

Santiago de Compostela, 17 de outubro de 2019. 

 

 

  Asdo:. Luca Chao Pérez 

   Ánxeles Cuña Bóveda 

  Deputadas do G.P. Grupo Común da Esquerda 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luca Chao Pérez na data 17/10/2019 13:40:13 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 17/10/2019 13:40:27 
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    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Ánxeles Cuña Bóveda e Luca Chao Pérez, deputadas do Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento 

da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 4.ª, relativa a atención á diversidade do alumnado dos centros docentes 

da Comunidade Autónoma de Galicia. 

  

 

No artigo 6 do decreto 120/1998, do 23 de abril están moi claras as funcións dos 

departamentos de orientación e as súas competencias. Entre outras, teñen que 

valorar as necesidades; elaborar o POAP; atender ao alumnado con NEE; 

proporcionar atención temperá; diagnosticar as altas capacidades; facer 

avaliacións psicopedagóxicas e deseñar o desenvolvemento de medidas de 

atención á diversidade. Asemade favorecer a  cooperación  entre centros e 

familias.  

 

A Lei orgánica 2/2006, do 3 de maio, de educación, no capítulo I do título 

preliminar fala de adecuar a educación á diversidade de aptitudes, intereses, 

expectativas e necesidades do alumnado, nais, pais ou titores e titoras legais, 

profesorado, centros, administracións, institucións e o conxunto da sociedade, e a 

autonomía para establecer e adecuar as actuacións organizativas e curriculares. 

Mediante eses principios trátase de conseguir o éxito escolar de todo o alumnado. 

 

No propio título II da referida lei, dedicado á equidade na educación, establécese 

que as administracións educativas disporán os medios necesarios para que todo o 
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alumnado alcance o máximo desenvolvemento persoal, intelectual, social e 

emocional, asegurando os recursos necesarios para que o alumnado que requira 

unha atención educativa diferente á ordinaria poida acadar o máximo 

desenvolvemento posible das súas capacidades, así como os obxectivos 

establecidos con carácter xeral para todas as alumnas e alumnos. Igualmente, 

disponse que as administracións educativas establecerán os procedementos tendo 

como principios a normalización e a inclusión, e que, para facer efectivo o 

principio de igualdade no dereito á educación, desenvolverán accións de carácter 

compensatorio en relación coas persoas, grupos e ámbitos territoriais que se 

encontren en situacións desfavorables, tratando de evitar as desigualdades 

derivadas de factores sociais, económicos, culturais…  

 

No Decreto 229/2011, do 7 de decembro, regúlase a atención á diversidade do 

alumnado dos centros docentes da Comunidade Autónoma de Galicia nos que se 

imparten as ensinanzas establecidas na Lei orgánica 2/2006, do 3 de maio, de 

educación. 

 

Estamos moi lonxe da atención á diversidade que por dereito lle corresponde 

aos nosos alumnos e alumnas. A Consellería de educación non está poñendo nin 

os medios, nin os recursos , nin os procedementos necesarios para facer efectivo 

o principio de igualdade e normalizar o principio de inclusión.  

 

Os continuados recortes a sangue e lume e a discriminación exercida pola 

Administración contra o alumnado de NEAE, está chegando a niveis tan 

intolerábeis que lonxe de se encamiñar a acadar avances, lévanos a un estadio 

anterior de segregación, por moito que disfracen o seu escandaloso modelo de 

negocio, dirixido a crear illas de elites financiadas para minorías selectas.  
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Por moito que repitan a súa mensaxe falaz de equidade e inclusividade, o certo é 

que están precarizando a diversidade cun claro obxectivo privatizador. A 

penetración da empresa privada no público, lévanos a un contexto de saqueo da 

educación pública en beneficio dos seus indecentes negocios. Os seus actos van 

en sentido contrario do que din as súas mensaxes, por máis que os medios 

propagandísticos e institucionalizados tenten convencer á cidadanía do éxito do 

noso sistema educativo.  

 

Non se está a respectar o Dereito á Educación Inclusiva, xa que cada vez 

limítanse máis os recursos e dotacións necesarias de profesionais de apoio que  

faciliten a aprendizaxe e a superación das dificultades que a diversidade trae 

consigo. A redución de especialistas en Pedagoxía Terapéutica, en Audición e 

Linguaxe, ou mesmo de Coidadores e Coidadoras e persoal Orientador, todas elas 

especialidades básicas para a correcta atención da diferenza, mesmo tamén de 

profesorado xeral e recursos, ten consecuencias.  

 

Podemos falar de nenos e nenas con Trastorno do Espectro Autista (TEA). 

Coñecemos ben o caso de Arturo. A súa familia fixo unha reclamación por 

vulneración do decreto 299/2011 de 7 de decembro, pola que se regula a atención 

á diversidade do alumnado dos centros docentes da Comunidade Autónoma de 

Galicia. Hai xusto dous anos (18 de outubro de 2017) nunha sentenza sen 

precedentes, xa que é un primeiro paso na creación de xurisprudencia no ámbito 

da responsabilidade patrimonial da administración en relación coa atención 

educativa. O TSXG deulle a razón á familia e condenou á Consellería a 

indemnizala. Este é un claro exemplo dos problemas reais de inclusión que temos 

na nosa Comunidade, pero esta reclamación importante é so unha pequena punta 
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do iceberg. 

 

Podemos falar tamén de nenos e nenas con discapacidades intelectuais ou 

psicosociais, persoas paralíticas cerebrais ou hipoacusias, cada vez menos 

atendidas, sen os necesarios recursos humanos e materiais, e acceso a servizos de 

apoio segundo as súas características persoais. Un bo exemplo no que hai que 

facer fincapé é en que sobre a atención educativa a alumnos e alumnas xordas e 

persoas con déficits sensoriais, a praza de Déficits sensoriais do EOE de Ourense 

leva máis de sete anos sen cubrir. 

 

 Cada ano máis, curso tras curso, está a caer sistematicamente a atención 

imprescindible. As nosas escolas non teñen profesionais suficientes para detectar, 

tratar e apoiar a realidade que atopan nas aulas. Estase abandonando á súa sorte 

ao alumnado que máis o necesita porque quen nos mal goberna di que é custoso 

manter a insuficiente atención que se lle está a prestar a algunhas persoas, nin 

moito menos a todas as que o precisan, nos centros escolares públicos.  

 

Os pais e nais de nenos e nenas con NEAE estanse mobilizando contra o maltrato 

institucional, contra o discurso da fachenda e a mentira, contra as escusas 

económicas. Están saíndo ás rúas demandando solucións. Así a concentración 

convocada pola plataforma de familias agrupadas baixo o lema Dereitos, non 

parches, reuniu a quince asociacións de pais e nais de alumnos e alumnas de 

colexios da Coruña o día 8 de outubro para esixir solucións que garantan a 

atención á diversidade nos centros educativos.  

 

 O goberno do PP leva anos gabándose dun dato que é que o 90% do 

alumnado con NEE en Galicia se atopa escolarizado en centros ordinarios, 
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pero ese dato queda completamente baleiro de significado cando desde a 

propia Consellería se eliminan os medios para que estea atendido como 

precisa.  

Nun manifesto elaborado polo colectivo de anpas dise: Só con persoal 

especialista de atención á diversidade non se logra a inclusión, pero sen el 

temos claro que é imposible acadala, así comeza o texto, que lle afea á Xunta 

que debera ser quen protexa as persoas que polas súas circunstancias teñen 

máis risco de exclusión e non un inimigo ao que enfrontarse para elas… 

Porque non pode haber educación de calidade para ninguén nun sistema que 

ignora, que invisibiliza e nega a diversidade: un sistema no que hai xente que 

non recibe o que precisa para aprender é un sistema que só pode ensinarlles 

a todas e todos un mundo pequeno e inxusto, así conclúe o manifesto.  

Cal é a resposta da Consellería?  “Tras declaracións contraditorias nas que 

tanto se negaba esa carencia como se atribuía a mesma a erros e confusións, a 

Consellaría de Educación convocou prazas para algúns deles, se ben non para 

todos e só con medias dedicacións en centros onde eliminara profesionais a 

tempo completo. A Xunta afirma así que as necesidades quedan cubertas”, 

lamentan as familias, que critican  “que non se trata dunha carencia puntual 

senón dun desprezo continuado pola adecuada atención do alumnado con 

necesidade específica de apoio educativo”.  

Iso está acontecendo en toda Galicia. A preocupación é enorme diante dunha 

realidade demoledora. As anpas e as Federacións de pais e nais, non poden 

enfrascarse en temas fiscais e de contabilidade. O goberno actual quere 
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potenciar que xestionen servizos, esa non é a súa función. Si a de defender os 

dereitos dos seus fillos e fillas, si participar na Comunidade Educativa. Si 

desenmascarar a quen lles di que estamos mellor que nunca.    

O sistema educativo colabora sempre con servizos externos que traballan co 

alumnado, ben sexa a nivel público ou a nivel privado. Pero unha cousa é a 

colaboración e outra que eses servizos externos, privados, baixo a forma de 

gabinetes, fundacións, spin off, asociacións… pretendan pilotar a atención a 

diversidade, que é o que está no fondo da política desta Consellería. Así o 

vemos na pretensión de eliminar do catálogo de postos de traballo dos centros 

de primaria a PT e AL. Teñen tamén a idea de eliminalos dos centros de 

secundaria? Trátase sempre de precarizar a atención á diversidade para que 

acabe en mans privadas.   

Ademais, as “colaboracións” páganas sempre as familias, por máis que se 

vista de colaboración. Un exemplo, se  ASPANAES vai a un colexio  formar 

aos docentes, porque no hai formación ...., págano o pais e nais.  

Vemos esa mesma tendencia no recentemente presentado Protocolo de 

Atención ao alumnado de  AACC. O primeiro que chama a atención é que 

non  ten autoría. En tal caso, os autores ou autoras son Varios. Semella un 

Documento que ten a finalidade de protexer  determinados intereses, alleos e 

contrarios aos do sistema educativo público.  

Non foi elaborado coa implicación de profesionais e técnicos expertos que 

van ter que aplicalo. Nin se lles remitiu para facer suxestións. Tan só se 
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contou con profesionais do equipo específico de A Coruña. Só participaron 

representantes dos departamentos de orientación de A Coruña. 

 Consagra un modelo ríxido e pechado, ancorado no clínico, non de servizos nin 

de intervención de programas. Ademais nin sequera se prevé a súa avaliación. 

Existen modelos máis ricos, dinámicos e participativos con demostrada eficacia e 

eficiencia tanto nos procesos de intervención como nos resultados. Tampouco 

está deseñado para que se faga a detección do alumnado nos centros xa que 

implicaría que se reduciría o negocio para os gabinetes externos.  

 

Queremos facer constar que a lexislación de atención á diversidade está 

OBSOLETA. O Comité das Nacións Unidas ínstanos a contemplar a educación 

inclusiva como un dereito e non como un principio. A solución pode estar aí. En 

garantir que as persoas con discapacidade non fiquen excluídas da educación 

primaria gratuíta ou obrigatoria ou da educación secundaria, por discapacidade. 

 

Por todo o exposto, as deputadas asinantes presentan as seguintes preguntas: 

 

- Están garantindo unha adecuada e equilibrada escolarización do alumnado 

con NEAE en centros sostidos con fondos públicos? 

- Por que queren perpetuar un modelo social clasista e discriminatorio? 

- Por que ese logro social inmenso que foi o ensino público, ese lugar nivela-

dor onde nacen e se dá forma ás expectativas de todas as persoas, está 

sendo esnaquizado e desmantelado por quen nos mal goberna?. 

- Cren que os nenos e nenas con discapacidade teñen menos dereito que ou-

tros e outras á educación?  

- Cren que hai suficiente persoal para atender as necesidades que existen a 
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nivel cualitativo e cuantitativo? 

- Están realizando a dotación dos recursos necesarios para ofrecer unha edu-

cación equitativa e de calidade, dentro dos principios inclusivos e de indi-

vidualización da intervención educativa? 

- Están adecuando os centros docentes ás disposicións vixentes en materia de 

promoción da accesibilidade universal como marca a Convención de Na-

cións Unidas? 

- Están impulsando a formación de todo o profesorado na atención ao alum-

nado con NEAE? 

- Están adoptando outras actuacións para propiciar a calidade e a equidade no 

ámbito da atención á diversidade? 

- Queren encubrir a asociacións, empresas ou familias afíns aos intereses da 

Consellería no Protocolo de atención ao alumnado con AACC? 

- En base a que lexislación categorizan ao alumnado de AACC en precoces, 

talentosos e superdotados? 

- Quen vai financiar as probas que aparecen no Anexo 9.1 do Protocolo? 

- Que opinión lle merece o informe do Comité das Nacións Unidas sobre a 

consideración do noso sistema educativo como discriminatorio? 

 

 Santiago de Compostela, 17 de outubro de 2019 

 

   Asdo: Ánxeles Cuña Bóveda 

     Luca Chao Pérez 

  Deputadas do Grupo Común da Esquerda 
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 17/10/2019 15:57:02 

 

Luca Chao Pérez na data 17/10/2019 15:57:18 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

María Luisa Pierres López, Patricia Otero Rodríguez, Xoaquín Fernández 

Leiceaga e Teresa Porritt Lueiro, deputadas e deputado pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

Pregunta para a súa resposta oral en Comisión 3.ª, Economía, Facenda e 

Orzamentos. 

 

A Lei  35/2006, do 28 de novembro, do imposto sobre a renda das persoas 

físicas e de modificación parcial das leis dos impostos sobre sociedades, sobre a 

renda de non residentes e sobre o patrimonio, establece no seu artigo 84, 

apartado 6 sobre a opción de tributación conxunta, que todos os membros da 

unidade familiar quedarán conxunta e solidariamente  sometidos ó imposto, sen 

prexuízo do dereito a prorratear entre si a débeda tributaria, segundo a parte de 

renda suxeita que corresponda a cada un deles. 

 

Todas as persoas membros dunha unidade familiar teñen a consideración de 

codeudor fronte a Facenda Pública, polo que a Administración pode dirixirse 

contra o patrimonio de calquera dos seus membros para facer efectiva a 

totalidade da débeda tributaria resultante da declaración en tributación conxunta. 

 

Establecida pois, a responsabilidade solidaria de marido e muller e do resto de 

membros da unidade familiar nas obrigas tributarias derivadas da declaración 

conxunta do imposto e coa firme convicción de que a violencia de xénero non 

require unha única solución, senón un conxunto de solucións, e non só penais, 

senón tamén civís e, por suposto, de formación, educación e concienciación, o 

Grupo Socialista entende necesario abordar a situación existente no caso de que 

a Facenda Pública esixa  un suposto de responsabilidade de débeda tributaria por 

declaración conxunta do IRPF cando un dos membros da unidade familiar que 

teña exercido esa opción de tributación sexa condenado por violencia de xénero 

sobre o outro membro da unidade familiar. 

 

A violencia económica é unha realidade que existe e existirá de non corrixirse. É 

unha das manifestacións de violencias machistas recollidas na Lei 11/2007, de 

27 de xullo, galega para a prevención e o tratamento integral da violencia de 

xénero, e afecta ás mulleres vítimas e ós e ás menores integrantes da unidade 

familiar.   
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Dita violencia ademais de exercerse durante a relación de parella pode seguir 

manténdose unha vez se produce a separación tal e como se ten exposto con 

anterioridade. O pago de pensións alimenticias, de cargas hipotecarias ou de 

débedas producidas polo maltratador durante o período de convivencia, é un 

instrumento de coacción e ameaza que habitualmente é empregado polo 

maltratador para seguir exercendo violencia contra a súa exparella. 

 

As leis de protección ás mulleres vítimas  de violencia de xénero normalmente 

se centran máis na protección e na atención ás vítimas, pero é imprescindible 

ademais garantir que unha vez se consigue saír da situación de violencia e 

maltrato, as mulleres poidan restituír o seu  proxecto de vida sen ningún tipo de 

carga, neste caso económica, que proveña do maltratador. 

 

Polo exposto, as deputadas e deputado asinantes formulan as seguintes 

preguntas: 

 

1.ª) Que tipos de medidas ten posto en marcha este Goberno nos últimos catro 

anos de cara a evitar a violencia económica sobre as vítimas de violencia 

machista? 

 

2.ª) Ten coñecemento de cantas mulleres vítimas de violencia machista en 

Galicia o son por mor da violencia económica exercida sobre elas? 

 

3.ª) Cantas desas mulleres a sofren como causa principal de maltrato? 

 

4.ª) Cantas como unha violencia engadida a outra ou outras? 

 

5.ª) Entende o Goberno que é preciso apoiar ás mulleres e menores que saen 

dunha situación de maltrato axudando a romper coas cargas, non só emocionais 

e físicas, senón tamén coas económicas que proveñan do seu maltratador? 

 

Pazo do Parlamento, 17 de outubro de 2019  

 

Asdo.: María Luisa Pierres López 

 Patricia Otero Rodríguez 

 Xoaquín Fernández Leiceaga 

  Teresa Porritt Lueiro 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Asinado dixitalmente por: 

 
María Luisa Pierres López na data 17/10/2019 14:07:22 

 
Patricia Otero Rodríguez na data 17/10/2019 14:07:34 

 
Xoaquín María Fernández Leiceaga na data 17/10/2019 14:07:48 

 
María Teresa Porritt Lueiro na data 17/10/2019 14:08:05 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Luís Manuel Álvarez Martínez, María Luisa Pierres López e María Carmen 

Rodríguez Dacosta, deputado e deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario 

dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 

da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral 

na Comisión 2ª. 

 

No horizonte de que a actual lexislatura remate dentro dun ano, o próximo ano 

2020 será o último no que a actual Administración da Xunta de Galicia, en 

concreto a Consellería de Infraestruturas e Mobilidade teña a responsabilidade de 

dinamizar as actuacións relacionadas coas infraestruturas viarias. 

 

Como é sabido, o  Plan de Mobilidade e Ordenación Viaria Estratéxica 2009-

2015, coñecido como plan MOVE, foi deseñado sobre o que o Goberno do Sr. 

Núñez Feijóo considerou como liñas básicas: orientar a política en materia de 

infraestruturas ao servizo dunha concepción estratéxica e global do país, 

contribuíndo á mellora da competitividade da economía e ao benestar dos 

cidadáns, mellorar as condicións de accesibilidade e da mobilidade das persoas, 

garantindo o acceso da poboación e das mercadorías ás infraestruturas do 

transporte con carácter equitativo, universal e global, acadar unha mobilidade 

sostible, compatibilizando o desenvolvemento económico coa preservación do 

medio ambiente e garantir a seguridade no transporte, mellorando as condicións 

das infraestruturas e dos usuarios. 

 

Sobre estas liñas básicas, establece unha serie de obxectivos que necesitan unha 

temporalización (ou horizontes temporais como os denomina) para ser acadados. 

Á súa vez, establece unha nova clasificación da rede viaria galega entre a que se 

atopan as vías de altas prestacións (VAP), que está constituída polas vías de 

maior entidade que comunican a Comunidade Autónoma co resto de España e 

Portugal, así como as principais áreas metropolitanas entre si, conformando este 

grupo autoestradas, autovías, corredores e vías para automóbiles. 

 

Xa en outubro de 2010 contemplábase polo propio executivo galego unha rebaixa 

das propostas iniciais, que supuxeron unha minoración de 621 millóns de euros 

sobre os 4.265 millóns de euros previstos no ano anterior. Despois, pola vía dos 

feitos, volveron a recortar esas contías, sen que a Xunta de Galicia dese conta de 

ningún proceso de planificación. 
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Pero incluso esas previsións, que abarcaban ata o ano 2020, non se cumpriron, 

pois están pendentes de acometer unha maioría de obras viarias en estradas 

autonómicas, pese ao tempo transcorrido, e que constitúen infraestruturas básicas 

para moitos concellos e comarcas de Galicia. 

 

O programa de vías de altas prestacións deseñouse sobre o compromiso que 

existía (segundo o Goberno da Xunta de Galicia) para impulsar en todos os 

itinerarios de nova construción a execución de autovías ou, no seu caso, de vías 

de circulación con deseño desdobrable para transformalas en autovías cando o 

tráfico así o demandase e de lograr que o 80 % da poboación de Galicia se situase 

a menos de 10 minutos dunha VAP. 

 

O certo é que dentro da planificación existente figura a Circunvalación de 

Ourense, treito Rairo - Benposta - N-525 cunha lonxitude de 3,5 km, un 

orzamento de 12.673.757€ e un horizonte temporal que sitúa o remate desta 

actuación no ano 2013. 

 

Ante as dúbidas existentes entre o previsto na planificación inicial (da que non se 

coñecen modificacións formais) e a súa concreción no que a Circunvalación de 

Ourense, treito Rairo - Benposta - N-525 se refire, o deputado e as deputadas que 

asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Cal é o estado actual da actuación denominada circunvalación de Ourense, 

treito Rairo - Benposta - N-525? 

 

2ª) Que valoración fai a Xunta de Galicia do cumprimento do horizonte temporal 

establecido no ano 2013 para esta actuación? 

 

3ª) Ten previsto a Xunta de Galicia manter o investimento inicial de 12.673.757 

€ ou a dita cifra vai  sufrir algunha modificación? De ser así, cal é a magnitude 

desa modificación? 

 

Pazo do Parlamento, 17 de outubro de 2019 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez na data 17/10/2019 16:34:55 

 
María Luisa Pierres López na data 17/10/2019 16:35:10 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
G

N
nO

w
R

8R
m

7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

182920

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
ZU

m
3F

4Z
C

K
3

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROGNnOwR8Rm7
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGZUm3F4ZCK3


 
 

 
 

María del Carmen Rodríguez Dacosta na data 17/10/2019 16:35:28 
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                                                Á MESA DO PARLAMENTO 

  

Luís Villares Naveira e Paula Vázquez Verao, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario Mixto, ao abeiro do disposto no artigo 

156 do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Pregunta, para a súa 

resposta oral  na Comisión 1.ª 

 

Os operadores xurídicos: avogacía, procuradoría, fiscalía, xuízas/xuíces, 

maxistrados/as, e o propio persoal xudicial xunto coas autoridades locais 

solicitaron a conversión en diaria das gardas xudiciais nos xulgados de instrución 

dos partidos xudiciais da Coruña e de Vigo. O acordo na xunta sectorial de 

xuíces e xuízas dos dous partidos xudiciais,  celebrada de forma simultánea nos 

dous partidos xudiciais en Vigo e na Coruña, foi unánime e acordouse trasladar a 

resolución ao Tribunal Superior de Xustiza de Galicia. 

A petición que partiu dos sindicatos e das xuntas sectoriais de xuíces e xuízas de 

cada partido xudicial, sumáronse os letrados/as da administración de xustiza, na 

que solicitan que se realice o cambio das gardas de 24 horas con quenda rotatoria 

diaria nos xulgados de Instrución dos partidos xudiciais de Vigo e da Coruña. 

Esta solicitude que se trasladou á sala de goberno do Tribunal Superior de 

Xustiza de Galicia enviouse ao órgano de goberno de xuízas e xuíces: o Consello 

Xeral do Poder Xudicial que é quen resolverá favorablemente ou non sobre esta 

solicitude. 

Esta medida de cambio de garda diaria suporía unha axilización na tramitacións 

dos procedementos e unha mellor organización dos mesmos, así como unha 

mellor tutela xudicial efectiva das persoas detidas e da axilización dos xuízos 

rápidos. Ademais, con respecto aos profesionais da medicina forense que 

desenvolven o seu traballo no IMELGA destas vilas suporía, por fin, a 

adaptación do seu horario de traballo á normativa europea sobre descansos. 
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 As gardas semanais nos xulgados colapsan o normal funcionamento do xulgado 

para trámites tan sinxelos como a consulta de expedientes por parte dos 

profesionais, dando lugar a demoras que implican case dúas semanas, unha 

porque mentres o xulgado está de garda só atenden as gardas e na semana 

seguinte seguen ocupándose daquelas cuestións que non admiten demora, co que 

o retraso é innegable. O cadro de persoal acaba esgotado despois da realización 

de gardas semanais, ademais de perder o fío condutor no resto de expedientes 

tramitados.  

Na actualidade as gardas prolónganse ata as 20:00 horas, inda que se se dan 

imprevistos a xornada prolóngase. 

A Fiscalía tamén comparte esta solicitude de cambio de garda cada 24 horas con 

quenda rotatoria diaria. Os xuízos rápidos axilizaríanse naqueles asuntos como os 

de violencia de xénero, ou naqueles asuntos nos que se producen delitos contra as 

persoas de paso, así como a redución de tempo nos calabozos das persoas 

detidas. 

Os partidos xudiciais  de Vigo e A Coruña son os únicos que non teñen un 

formato diario de cambio de gardas, un sistema que funciona no resto de cidades, 

e hai xulgados no que este sistema xa foi aprobado. Con esta medida perséguese 

a equiparación dos dous partidos xudiciais galegos con 8 xulgados de instrución, 

cos do resto do Estado. 

 Con este cambio de garda diario faríase fronte ao traballo cunha maior axilidade, 

atención aos detidos e carga de traballo que repercutiría na mellora de servicio 

público. 

Agora esta solicitude  de cambio de garda diaria, e non semanal como se ven 

facendo, enviouse ao Consello Xeral do poder Xudicial que é o competente para 

resolver sobre a mesma. Esta cuestión xa se solicitara e denegada no ano 2011 

polo Consello Xeral do poder Xudicial. 

 Asociacións de xuízas e xuíces tamén se mostraron favorables á medida, que ten 

que contar cos informes favorables da  Dirección Xeral de Xustiza da Xunta de 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
TZ

JB
jH

X
pc

9
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

182923

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
ZU

m
3F

4Z
C

K
3

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROTZJBjHXpc9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGZUm3F4ZCK3


Galicia e do Ministerio de Xustiza. Estes informes inda non se presentaron 

segundo informacións do Consello Xeral do Poder Xudicial. 

 

Por todo o exposto o Grupo Parlamentario Mixto presenta a seguinte Pregunta 

para a súa resposta oral na Comisión 1ª: 

 

1.      Por que espera a Xunta para convocar a Comisión Mixta se xa hai acordo 

tanto das xuntas sectoriais de xuíces e xuízas dos partidos xudiciais da 

Coruña e de Vigo e tamén acordo da sala do goberno do Tribunal Superior 

de Xustiza de Galicia no mesmo sentido? 

2.       Que medidas tomou a Xunta de Galicia para compatibilizar o traballo dos 

operadores  xudiciais nos xulgados de instrución, cando realizan funcións 

de garda, coa normativa europea sobre descanso e conciliación? 

 

Santiago de Compostela, 17 de outubro de 2019. 

 

Asdo.: Luís Villares Naveira 

Paula Vázquez Verao 

Deputado e deputada do G.P. Mixto. 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Luis Villares Naveira na data 17/10/2019 16:46:12 

 
Paula Vázquez Verao na data 17/10/2019 16:46:21 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paula Quinteiro Araújo e Xan Xosé Jove González, deputada e deputado do 

Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda, ao abeiro do disposto no artigo 

156 do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Pregunta para a súa 

reposta oral na Comisión 8.ª. 

 

A planta de gas de Reganosa, que dispón dunha capacidade de almacenaxe de 

300.000 m3 de gas natural licuado (GNL), sitúase en Punta Promontorio, no 

interior da ría de Ferrol, a 100 metros do núcleo urbano máis próximo, a 400 

metros dos arsenais de Defensa (a medir dende o fondeo de un gaseiro no caso 

dunha emerxencia), a 900 metros da vila de Mugardos e a 1.500 metros da cidade 

de Ferrol. Está ao carón do Complexo Petroquímico de Forestal do Atlántico, que 

almacena máis de 283.000 metros cúbicos de combustibles (fueloil, gasoil, slops) 

e substancias químicas (formol, fenol, metanol, sulfato amónico, sosa, etcétera). 

Isto suma aos perigos propios da planta o risco de efecto dominó previsto no 

artigo 8 da Directiva 86/82/CE. 

 

A ría conta cun porto exterior que foi construído para evitar a perigosidade 

intrínseca ao seu canal de acceso. A Reganosa ofrecéuselle a posibilidade de 

levantar a súa planta nese terreo, pero, atendendo a intereses privados, preferiu 

asentarse no interior da ría, cos conseguintes riscos para a natureza, o patrimonio 

e o conxunto da cidadanía.  

 

A contorna de Punta Promontorio é solo rústico especialmente protexido e conta 

con importantes xacementos arqueolóxicos romanos (Caldoval, Santa Lucía, 

Noville), ademais do Castro de Mehá. Preto de Punta Promontorio atópanse 
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tamén os bancos marisqueiros de A Barca, Noville e Sta. Lucía, ricos en ameixas, 

que levan tempo véndose prexudicados por mor dos recheos da ría, os vertidos 

químicos de Forestal do Atlántico e o sistema de regasificación de Reganosa. 

Esta última precisa ata 13.200 m3/h (316.800 toneladas/día) de auga do mar 

impregnada con hipoclorito sódico que provoca a morte da flora e fauna da zona, 

incluíndo os bivalvos dos bancos marisqueiros. Os máis de 700 traballadores e 

traballadores que se dedican ao marisqueo na ría comprobaron como estes anos 

baixou o volume das capturas e o tamaño das ameixas.  

 

Dende un punto de vista económico, a planta de gas carece de toda xustificación, 

como demostra a inmensa diferencia que existe entre os datos comprometidos 

para obter a aprobación da Comisión Nacional da Enerxía e a produción real. O 

consumo comprometido en dita solicitude era de 3,5 mil millóns de (N) m
3
. 

Porén, nos últimos anos a produción total foi de tan só 1,08 mil millóns de (N) 

m
3
. O volume de semellante desfase fai imposible pensar que a diferencia entre o 

consumo comprometido e o actual se debe a un mero erro de cálculo. O 

acontecido foi unha estafa orquestrada con premeditación. As infraestruturas 

existentes en Galicia no ano 2007 eran suficientes para cubrir a demanda de gas.  

 

No plano estatal, a Comisión Nacional dos Mercados e da Competencia (CNMC) 

indica na súa última Consulta Pública que existen en España 7 plantas de gas 

cunha “utilización”  media inferior ao 25% e que si se contabiliza a Planta de El 

Musel en Gijón (en hibernación) este porcentaxe reducese a un 21,4 %. Esta 

cativa utilización das infraestructuras gasistas ten elevado o déficit de tarifa aos 

1.300 millones de euros. 

 

Ao longo da súa historia, as irregularidades flagrantes da planta de Reganosa 
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fixeron que o Tribunal Supremo determinase a súa ilegalidade ata en 5 sentenzas.  

 

- Na primeira sentenza, 503/2004, o Tribunal Superior de Xustiza de Galicia 

declarou ilegal a Planta de Gas por carecer de Declaración de Impacto 

Ambiental (DIA). 

- Na segunda sentenza, de maio de 2012, ao recurso de casación 4512/2008, 

o Tribunal Supremo anulou en sentenza firme a modificación do Plan 

Xeral de Urbanismo de Mugardos que servía como base á concesión da 

construción da Planta de Gas.  

- Na sentenza 695/2016, de marzo de 2016, o Tribunal Supremo anulou a 

autorización administrativa previa concedida pola Dirección de Política 

Enerxética o 2 de xuño de 2002.  

- O 25 de abril de 2016 o Tribunal Supremo, coa sentenza 889/2016, anulou 

o Proxecto de Execución inicialmente outorgada pola Dirección de 

Política Enerxética e Minas no 2004. 

 

-En Xullo deste ano, o Tribunal Supremo nunha nova sentenza volve 

lembrar as súas dúas resolucións previas do ano 2016 e mesmo salienta a 

“litixiosidade” que vén supoñendo a implantación desa instalación en 

Mugardos.  

 

Tras esta última sentenza, o 20 de agosto do 2019 publicouse no Boletín 

Oficial da provincia da Coruña o anuncio da Dirección da Área de 

Industria e Enerxía da Delegación do Goberno en Galicia (Ministerio de 

Política Territorial e Función Pública) polo que se somete a información 

pública a solicitude de autorización administrativa, o proxecto de 

execución e o estudio de impacto ambiental da planta.   
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Por todo o anterior exposto, preséntanse as seguintes preguntas: 

 

1. Que valoración fai a Xunta de Galicia sobre a necesidade de paralización do 

funcionamento da planta de gas de Reganosa en Mugardos? 

 

2. Como pensa facer posible o “saneamento integral” da ría de Ferrol cando 

existen, polo menos, dúas autorizacións en vigor (Forestal e Reganosa) as que se 

lle permiten verter un volume de verteduras superior ao de todas as augas 

residuais urbanas na ría? 

 

3. Que medidas vai adoptar a Xunta de Galicia para sanear a ría de Ferrol de 

xeito integral? 

 

4. Que impacto negativo considera que tivo a planta de gas na súa contorna? 

 

5. A que atribúen o descenso do tamaño da ameixas de A Barca, Noville e Sta. 

Lucía?  

 

 Santiago de Compostela, 17 de outubro de 2019. 

 

   Asdo.: Paula Quinteiro Araújo 

    Xan Xosé Jove González 

   Deputada e deputado do G.P. Grupo Común da Esquerda. 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Paula Quinteiro Araújo na data 17/10/2019 16:58:15 

 

Xan Xosé Jove González na data 17/10/2019 16:58:26 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paula Vázquez Verao e Davide Rodríguez Estévez, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario Mixto, ao abeiro do dispostoo no artigo 

156 do Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa 

resposta oral na Comisión 5ª 

 

O distrito sanitario de Verín, co Hospital de Verín como referencia, engloba a 

comarca de Verín (25.653 habitantes en 2018) e parte da de Viana (5.818 

habitantes en 2018). 

Nos últimos anos, este hospital está sendo obxecto de recortes na atención. 

En pediatría non sempre se garanten as gardas de 24 h, co cal hai datas nas que se 

deriva a atención directamente a Ourense (a unha hora de viaxe). 

Houbo modificacións de citas en cardioloxía, temendo as persoas usuarias que 

este servizo remate por ser derivado a Ourense. 

En canto ao servizo de cociña, este está externalizado, sendo a mesma empresa 

concesionaria para a cociña que para a cafetería, compartindo persoal. Neste 

momento, está previsto que saia a concurso o servizo de cafetería. A nova 

concesionaria tería que subrogar ao persoal da cafetería, pero non ao de cociña, 

co que hai preocupación polos postos de traballo da cociña. As sospeitas de 

persoal e persoas usuarias indican que as comidas do Hospital de Verín serían 

elaboradas en Ourense e trasladadas a Verín para o seu reparto, ao tempo que  A 

EOXI xa comunicou que a nova cociña do Hospital de Ourense contará cunha 

liña mixta-fría e sinalou que en Verín se continuaría prestando o servizo de 

cociña coa mesma empresa concesionaria, contradicindo outras declaracións nas 

que se falaba de que as comidas de Verín se elaborarían no Complexo 

Hospitalario de Ourense. 
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En canto aos/ás anestesistas, hai tres das catro prazas, por estar un de baixa. 

Coma noutros hospitais, é necesario contar con máis TCAE e celadores. 

O pasado 11 de setembro, nunha reunión do xerente da EOXI de Ourense co 

persoal, a Xunta anunciou a “creación de novas prazas” no Hospital, “matrona, 

unha praza de enfermería, un fisioterapeuta, para o servizo de Rehabilitación; 

dúas prazas de TCAE, que desempeñarán as súas funcións en Rehabilitación e 

Hospitalización, e un celador, tamén na área de hospitalización”, prazas que non 

son realmente “novas”, xa que estaban sendo cubertas con contratos de acumulo 

de tarefas. Ademais, precisaríase, polo menos, unha praza máis de celador/a e 

máis TCAE. 

Dende o 1 de setembro de 2019 o Hospital de Verín non terá servizo de 

dermatoloxía. 

Isto sucede porque a dermatóloga substituta da persoa titular da praza se traslada 

a Vigo, e o SERGAS non cubre esta vacante. 

A raíz deste feito, unhas dúas mil persoas da zona terán que agardar para ser 

atendidas. A situación foi moi gravosa para as persoas que tiñan cita o propio 2 

de setembro, que recibiron unha chamada de teléfono indicándolles que non 

acudiran á cita; é máis, quen tiña cita para o día 1 nin sequera foi advertido deste 

feito. 

Segundo ten exposto a CIG-Saúde, esta situación era coñecida dende o mes de 

xuño polo SERGAS, pois a profesional que substitúe ao dermatólogo que ten a 

praza acadou a aprobación da súa interinidade en Vigo. “O que ocorre é que o 

dermatólogo titular deste hospital está nunha comisión de servizos en Ourense, é 

dicir, para que a xente nos entenda, ten a praza en Verín pero está reclamado en 

Ourense porque alí tamén están escasos destes profesionais", sinala a CIG. 

Por outra parte, as persoas que agora sofren a suspensión da atención 

dermatolóxica ata novo aviso, fican na incertidume ou serán trasladadas a 
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Ourense. Destas, segundo a CIG-Saúde, unhas mil setecentas agardan por ser 

consultadas e unhas trescentas agardan por unha cirurxía ambulatoria menor. 

Trátase de casos que ata o de agora se resolvían en Verín e que, de non achegar o 

SERGAS unha solución, posiblemente teñan que desprazarse a Ourense, onde, 

previsiblemente, se incrementará a lista de agarda. 

É común no SERGAS a redución de servizos nas áreas máis despoboadas do 

País, afondando na súa discriminación. 

Polo exposto, a deputada e o deputado que subscriben, formulan a seguinte 

pregunta á Xunta de Galicia, para a súa resposta oral na Comisión 5.ª 

 

- Vai cesar na política de desmantelamento do Hospital de Verín? 

- Vai crear novas prazas de celador/a e de TCAE? 

- Como vai garantir a cobertura axeitada de pediatría no Hospital de Verín? 

- Vai haber modificacións no servizo de cardioloxía? 

- Cando vai resolver a situación de dotar o Hospital de Verín cun/unha 

profesional a praza de dermatoloxía? 

- Por que non fixo previsión da situación que o SERGAS sabía que se ía producir 

en setembro nas consultas de dermatoloxía no Hospital de Verín? 

- Coñece a Xunta os prexuízos que está a padecer a cidadanía do distrito sanitario 

de Verín pendente de cita ou atención cirúrxica en dermatoloxía? 

- Van ser as persoas pendentes de cita en dermatoloxía no Hospital de Verín 

derivadas a Ourense? 

- Como vai resolver a escasa dotación de profesionais de dermatoloxía na EOXI 

de Ourense? 

- Por que a cidadanía das comarcas de Verín e Viana é tratada como cidadanía de 

segunda clase? 
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- Vai o SERGAS modificar o servizo de cociña no Hospital de Verín? 

Santiago de Compostela, 17 de outubro de 2019. 

 

Asdo.: Paula Vázquez Verao 

Davide Rodríguez Estévez 

Deputada e deputado do G.P. Mixto 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paula Vázquez Verao na data 17/10/2019 17:11:59 

 
David Rodríguez Estévez na data 17/10/2019 17:12:11 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paula Quinteiro Araújo, deputada do Grupo Parlamentario Grupo Común da 

Esquerda, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, 

presenta a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5.ª. 

 

 

A Fundación Pública Galega para a Tutela de Persoas Adultas (Funga), 

dependente da Consellería de Política Social, ten que atender a máis de 3.000 

persoas (coas figuras da tutela, curadoría ou defensa xudicial), pero para iso só 

conta con 23 traballadoras. 

 

O aumento do número de persoas as que debe atender foi moi importante, xa que 

nos seus inicios atendía apenas a 70 persoas, pero no ano 2018 xa atendeu a 

3.600. 

 

Os orzamentos adicados a FUNGA son totalmente insuficientes, sendo pouco 

máis de 1 millón de euros para todos os seus gastos. Isto implicou que en varias 

ocasións, ante a falta de planificación nos orzamentos, a Xunta de Galicia tivera 

que realizar inxeccións de urxencia para atender os gastos ordinarios. Por 

exemplo, a finais do ano 2018 tívolle que inxectar 400.000 euros non previstos, 

xa que quedara sen fondos para gasto corrente. 

 

Así mesmo, nos últimos anos, emitíronse diversas sentenzas xudiciais nas que 

quedan en evidencia diversos intentos da Funga por desviar competencias ou 

responsabilidades propias a outros organismos públicos ou entidades sociais. 
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A propia Xunta de Galicia ten admitido que a tendencia é que o número de 

persoas tuteladas por esta entidade vaia en aumento, pero, sen embargo, non 

acompaña estas previsións nin cun aumento orzamentario significativo nin cun 

aumento do persoal. 

 

En maio de 2018, a Consellería de Política Social cubriu a praza de Dirección-

Xerencia da FUNGA, vacante dende 2015, cun cargo do PP de Ferrol sen 

experiencia no eido social. 

  

Por todo o anterior, preséntanse as seguintes preguntas: 

 

1. Que valoración fai a Xunta de Galicia da eficacia da FUNGA? 

 

2. Ten previsto a Xunta de Galicia incrementar o persoal e os orzamentos 

dedicados á FUNGA tendo en conta o aumento de persoas que atende? 

 

3. En que criterios se basearon para a elección do actual director xerente da 

FUNGA? 

 

4. Que medidas vai adoptar para mellorar a coordinación cos servizos sociais 

comunitarios? 

 

 Santiago de Compostela, 17 de outubro de 2019. 

 

  Asdo.: Paula Quinteiro Araújo 

   Deputada do G.P. do Grupo Común da Esquerda. 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Paula Quinteiro Araújo na data 17/10/2019 17:23:58 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paula Quinteiro Araújo, Luca Chao Pérez, Marcos Cal Ogando, Julia 

Torregrosa Sañudo e Manuel Lago Peñas, deputadas e deputados do Grupo 

Parlamentario Grupo Común da Esquerda, ao abeiro do disposto no artigo 156 do 

Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 5.ª. 

 

 

O sistema público de pensións é un elemento fundamental no eido da protección 

social no noso País, xa que supoñen o sustento único ou principal de moitas 

familias galegas. 

Ningún outro sistema de protección dá cobertura a tantas persoas. Algo que vai ir 

incrementándose segundo pasen os anos polo avellentamento da poboación. 

En Galicia as persoas pensionistas supoñen ao redor do 25 % da poboación. Hai 

que ter en conta que as pensións das galegas e galegos son as segundas máis 

baixas do conxunto do Estado español, e condenan á pobreza a moitas persoas, 

que levan anos perdendo poder adquisitivo. 

As dúas últimas grandes reformas do sistema da Seguridade Social, a Lei 

23/2013, de 23 de decembro, reguladora do factor de sostibilidade e do índice de 

revalorización do sistema de pensións e a Lei 27/2011, de 1 de agosto, sobre 

actualización, adecuación e modernización do sistema de Seguridade Social 

conteñen aspectos moi lesivos para as persoas pensionistas. 

En setembro de 2019, a pensión media en Galicia é de 848 euros ao mes, unha 

cifra baixa pero tras a cal se agochan realidades aínda máis preocupantes, como 

por exemplo que a contía media da pensión de viuvez sexa de 601 euros ou que a 

pensión media do réxime de autónomos sexa de 597 euros mensuais. 
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Urxe adoptar un compromiso firme pola defensa do noso sistema público de 

pensións para o cal precísase mellorar o seu financiamento a través das 

cotizacións. 

 

Por todo o anterior exposto preséntanse as seguintes preguntas: 

 

1. Que valoración fai o Goberno Galego de que as pensións das persoas galegas 

sexan das máis baixas do conxunto do Estado Español? 

 

2. Que actuacións van levar adiante para reverter a actual situación que condena á 

pobreza a moitas persoas pensionistas? 

 

3. Van demandar ao Goberno do estado a rectificación das últimas normativas 

aprobadas que conlevaron á perda progresiva de poder adquisitivo das persoas 

pensionistas? 

 

 Santiago de Compostela, 17 de outubro de 2019. 

 

  Asdo.: Paula Quinteiro Araújo 

   Marcos Cal Ogando 

   Luca Chao Pérez 

   Julia Torregrosa Sañudo 

   Manuel Lago Peñas 

  Deputadas e deputados o G.P. Grupo Común da Esquerda. 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Paula Quinteiro Araújo na data 17/10/2019 17:43:22 

 

Marcos Cal Ogando na data 17/10/2019 17:43:35 

 

Luca Chao Pérez na data 17/10/2019 17:43:43 

 

Julia Torregrosa Sañudo na data 17/10/2019 17:43:53 

 

José Manuel Lago Peñas na data 17/10/2019 17:44:04 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Francisco Casal Vidal, Davide Rodríguez Estévez e Luis Villares Naveira e 

Paula Vázquez Verao, deputados e deputada pertencentes ao Grupo 

Parlamentario Mixto, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da 

Cámara, presentan a seguinte Pregunta para o súa resposta oral na Comisión 6ª,  

relativa ás actuacións a desenvolver para tentar dar solución á crise 

producida polo peche das centrais de As Pontes e Meirama. 

 

Nestes momentos de crise e incertidume ante o peche das centrais térmicas de 

carbón de As Pontes e Cerceda-Meirama, todas as forzas políticas, incluído o 

Partido Popular, falan de que hai que desenvolver e planificar unha Transición 

Enerxética Xusta, pero hai que concretala para que de verdade sexa transición a 

unha produción eléctrica descarbonizada e para que de verdade sexa xusta e non 

beneficie só aos de sempre. 

 

Transición xusta claro, pero é transición xusta unha que regala o territorio as 

grandes eléctricas do oligopolio e a empresas de amigos como se Galicia fora o 

Oeste Americano de principios do século XIX? Pero que riqueza ou beneficios 

aportan estes parques eólicos á cidadanía dos territorios afectados. Se as cousas 

se fixeran ben e pensando na cidadanía, Galicia tería unha moi potente industria 

das enerxías renovables e podería financiar a transición xusta sen problemas. 

 

Din agora que non temos tempo, claro que non, non o temos desde que pecharon 

as minas que alimentaban as centrais. E que se fixo nestes 12 anos, nada. 

 

Pretender pagar a Endesa por emitir gases de efecto invernadoiro, suprimindo 

fiscalidade ecolóxica ou por estar parada (os chamados pagos por capacidade) 
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cualifícanse por eles mesmos e as propostas para que unha central de 1.400 Mw 

se alimente de biomasa forestal ou doutros biocombustibles e tecnicamente 

ridícula. Sorprendeunos moito o voto favorable do PSdG e moito mais o do BNG 

a estas propostas. 

 

A proposta de suprimir o chamado céntimo verde, ao ter unha pequena incidencia 

no custo total de produción, na contorna dos 2 €/Mwh, non soluciona nada de 

cara a viabilidade da central e suporía somente un regalo para ENDESA. 

Ademais mandaría un mensaxe moi negativo as autoridades europeas que teñen 

que decidir as axudas, que  empezarán a implementarse en 2021, para a 

recuperación das rexións europeas afectadas pola transición enerxética. 

 

E non é válido tampouco o argumento de que ENDESA fai un gran esforzo 

despois de levarse miles de millóns para as arcas do estado italiano a partir dos 

recursos públicos da comarca de As Pontes. 

 

De verdade alguén pode pensar que a Central que emite o 30% dos gases de 

efecto invernadoiro de Galicia e unha das 20 mais contaminantes de Europa ten 

por diante un longo futuro? 

  

Saben que non, e o saben desde fai moito tempo, desde que a mina pechou, pero 

non fixeron nada, 12 anos sen facer nada. 

 

En Marea leva tres anos advertíndoo e sempre nos chamaron alarmistas. 

 

Non se pode mentir ás veciñas e veciños de As Pontes, por un puñado de votos, 

en vez de traballar e orzamentar no que de verdade podería garantir o futuro das 

hipercomarcas de Ferrolterra-As Pontes-Eume-Ortegal e Cerceda-Ordes-Terras 

de Melide-Arzúa. Hai que traballar na liña do que se está a facer na maioría de 

rexións Europeas afectadas pola transición enerxética, que están a demostrar, coa 

creación de mais emprego e de mais calidade, que traballar polo futuro e traballar 
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pola Transición Ecolóxica e Enerxética. O camiño e o Green New Deal de 

Galicia. 

 

Imos tarde, pero aínda hai tempo para facelo se se empeza xa, e sobre todo hai 

inxentes orzamentos europeos e previsiblemente tamén Estatais para conseguilo  

(só hai que mirar os exemplos de Alemania ou Francia con máis de 50.000 M€ 

de investimentos anuais para a Transición Ecolóxica). É o que lle corresponde 

aos Gobernos das Rexións de Europa que queiran estar á vangarda da Transición 

Enerxética e polo tanto ser destinatarios de inversións masivas é totalmente 

realizables nun curto prazo de tempo.  

 

Claro que hai solucións, algunhas con aplicación inmediata como accións de 

choque ante a situación de emerxencia de algúns colectivos como os 

transportistas e as empresas auxiliares, que terían que ser implementadas con 

orzamentos da Xunta de Galicia e do Goberno do Estado  e outras nun prazo 

curto de entre 1 e 2 anos coas axudas previstas pola UE, coa participación da 

Xunta, Goberno do Estado, empresas implicadas e particulares. Para elo hai que 

comezar a desenvolvelas de inmediato,  ara ter os  ro ecto   re arados antes de 

dece  ro de 2020.  e uro  ue a cidadan a de  s  ontes e  erceda-Meira a 

 oder a en adir a estas decenas de  ro ostas  ue de er an ser anali adas. o  re 

 asar dunha actitude de  uei a ante a situaci n de  osi le de resi n econ  ica e 

social por unha actitude propositiva e proactiva. 

                                                        

Ante a situación mencionada, o Grupo Parlamentario Mixto presenta a seguinte 

Pregunta ao Goberno para a súa resposta oral na Comisión 6ª: 

 

1.- Contempla a Xunta de Galicia instar e esixir aos Ministerios de Industria e 

Turismo e Transición Ecolóxica a desenvolver convenios marco de colaboración 

coa Xunta de Galicia e os Concellos de As Pontes e Cerceda segundo as bases 

reguladoras das axudas para o impulso económico das comarcas mineiras do 

carbón, mediante o desenvolvemento de proxectos de infraestruturas, proxectos 
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de restauración de zonas degradadas a causa da actividade mineira e programas 

de capacitación técnica para tra alladores e e  resas. Medida recollida nos 

 r a entos do  stado de 20   na s a dis osici n adicional cent si o oita a, e 

que non foi executada? 

 

2.- Contempla a Xunta de Galicia instar e esixir ao Ministerios de Industria e 

Turismo e Transición Ecolóxica a incorporar as actuacións adicionais de 

proxectos dos sucesivos plans sectoriais do carbón (Fondos MINER), que foron 

paralizados polo Goberno do Partido Popular  no ano  2012  nos Concellos de As 

Pontes e Cerceda e que se encontran pendentes de liquidación. Medida recollida 

nos  r a entos do  stado de 20   na s a dis osici n adicional cent si o 

oitava? 

 

3.- Contempla a Xunta de Galicia incluír nos Orzamentos do 2020 da 

Comunidade Autónoma de Galicia partidas directamente relacionadas ao 

fomento de iniciativas empresariais e formativas, principalmente no eido das 

enerxías renovables e novas tecnoloxías presentes na transición enerxética, nos 

Concellos de As Pontes e de Cerceda e as súas comarcas? 

 

4.- Contempla a Xunta de Galicia instar e esixir a Endesa e Naturgy (antiga Gas 

Natural Fenosa), tendo en conta os enormes beneficios acadados explotando os 

recursos naturais desas zonas e os impactos medioambientais, a ser participes das 

iniciativas empresariais, principalmente no eido das enerxías renovables e 

tecnoloxías presentes na transición enerxética, nos Concellos de As Pontes e de 

Cerceda e as súas comarcas.? 

 

5.- Que actuacións ten previstas a Xunta de Galicia ante Endesa e Naturgy para 

garantir o mantemento de todos os postos de traballo actuais das centrais de As 

Pontes e Meirama? 
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6.- Que tipo de proxectos ten previsto desenvolver a Xunta de Galicia para paliar 

o previsible devalo económico e social nas comarcas de As Pontes e Cerceda? 

 

7.- Considera a Xunta de Galicia que é imprescindible promover prioritariamente 

proxectos na liña da Transición Ecolóxica e basados na formación, o 

coñecemento e as infraestruturas TIC, desbotando outros de infraestruturas 

físicas? 

 

8.- Considera a Xunta de Galicia factible instar aos operadores de telefonía a que 

as primeiras instalacións operativas de 5G en Galicia sexan en As Pontes e 

Cerceda? 

 

9.- Considera a Xunta de Galicia a posibilidade de desenvolver nas dúas 

comarcas ciclos formativos tanto para estudantes como para traballadores en 

activo de Formación Profesional en produción, instalación e mantemento de 

parques eólicos, instalacións fotovoltaicas, xeotérmicas e de biomasa? 

 

10.- Considera a Xunta de Galicia a posibilidade de promocionar e incentivar as 

actividades locais non deslocalizables que aproveiten os recursos autóctonos. 

Todo elo na liña de non volver ao monocultivo industrial? 

 

11.- Considera a Xunta de Galicia recoñecer a paisaxe como elemento 

fundamental para o benestar das persoas e a actividade econ  ica.  esta  aneira 

considera desenvolver iniciativas, co apoio financeiro de Endesa e Naturgy, para 

que as escombreiras pasen a ser elementos culturais, de ocio e de turismo 

sustentable? 

 

12.- Que opina a Xunta de Galicia da posibilidade de crear un   entro de 

 ecursos  ara o  esen ol e ento  osti le de  alicia.  oa  artici aci n do 

 stado, e  resas e asociaci ns a  ientalistas.  sociado ao  es o estar a o 

centro de testeo de no a tecnolo  a reno a le  
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13.- Que opina a Xunta de Galicia da posibilidade de crear un Centro de Eco-

Empresas que axude a instalarse na zona a empresas de enerxías renovables, eco-

construci n,  a ricaci n e instalaci n de  untos de recarga eléctrica para 

automóbiles e outros sectores verdes? 

 

14.- Considera a Xunta de Galicia a  osi ilidade de desen ol er un  lan  iloto 

 ara a re or a ener  tica de vivendas para conseguir aforros en calefacción e 

ilu inaci n, co obxectivo final de vivendas neutras en emisións de carbono. 

Comezando polas vivendas vulnerables destes Concellos e por exemplo as 

vivendas das persoas xubiladas de Endesa as que arrebatou os seus dereitos de 

subministro de enerxía eléctrica? 

 

15.- Considera a Xunta de Galicia a posibilidade da creación dun centro de I+D+i 

para o desenvolvemento de  novos materiais que utilicen como materia prima 

elementos reciclados e o desenvolvemento de novos procesos de reciclaxe? 

 

16.- Considera a Xunta de Galicia a posibilidade da creación do Centro de 

promoción, planificación e desenvolvemento de Comunidades enerxéticas locais 

en Galicia, localizándoo nas Pontes? 

 

17.- Que actuacións concretas está a desenvolver a Xunta de Galicia para axudar 

aos camioneiros do carbón de As Pontes a reciclar as súas actividades e así poder 

manter a súa actividade? 

 

Santiago de Compostela, 17 de outubro de 2019. 

 

 

Asdo.: Francisco Casal Vidal 

Luís Villares Naveira 

Davide Rodríguez Estévez 
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Paula Vázquez Verao 

Deputados e deputada do G.P. Mixto. 

 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Francisco Casal Vidal na data 17/10/2019 18:00:47 

 

Luis Villares Naveira na data 17/10/2019 18:00:59 

 

David Rodríguez Estévez na data 17/10/2019 18:01:12 

 

Paula Vázquez Verao na data 17/10/2019 18:01:21 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Carmen Santos Queiruga, Eva Solla Fernández, Julia Torregrosa Sañudo e 

Ánxeles Cuña Bóveda, deputadas do Grupo Parlamentario Grupo Común da 

Esquerda, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1.ª 

 

 

Nos últimos dous anos, vimos asistindo a unha proliferación de contratos de 

patrocinio formalizados pola Axencia Galega de Turismo e outros organismos, 

como a Secretaría Xeral para o Deporte ou a Axencia Galega das Industrias 

Culturais, para financiar distintos festivais. Destes contratos, unicamente os 

formalizados para a difusión da marca Fest Galicia contan cunha convocatoria 

previa, con criterios e procedementos preestablecidos e concretan as 

contraprestacións que deben ofrecer as empresas organizadoras dos festivais. No 

resto dos supostos non parece existir tal convocatoria previa, polo que 

unicamente coñecemos os documentos relativos á adxudicación dos contratos. En 

ningún dos contratos constan os motivos que permitan identificar os criterios de 

determinación do prezo ou por que os prezos difiren significativamente duns 

contratos a outros. En xeral, máis alá dunha xenérica alegación dun “dereito de 

exclusiva”, non figuran nos contratos os criterios que permitan identificar por 

que os contratistas seleccionados son máis idóneos que outros cuxa actividade é 

idéntica e que poden ofrecer contrapartidas equivalentes. En outros contratos, nin 

sequera aparecen contrapartidas para a Xunta de Galicia a cambio do prezo 

pactado. Dado que o importe de apenas media ducia destes contratos de 

patrocinio ascende a unha cantidade que supera os 6 millóns de euros en dous 

anos, entendemos que resulta de interese para a cidadanía e para os sectores 
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empresariais afectados, coñecer os criterios que segue a Xunta de Galicia para 

adxudicar estes contratos a determinadas empresas.  

 

Por todo o exposto, as deputadas asinantes presentan a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral en Comisión: 

 

- Son públicos estes criterios que segue a Xunta de Galicia para determinar o 

prezo dos contratos?  

 

 Santiago de Compostela, 17 de outubro de 2019. 

 

   Asdo.: Carmen Santos Queiruga 

    Eva Solla Fernández 

    Julia Torregrosa Sañudo 

   Deputadas do G.P. Grupo Común da Esquerda 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Carmen Santos Queiruga na data 17/10/2019 18:22:17 

 

Eva Solla Fernández na data 17/10/2019 18:22:26 

 

Julia Torregrosa Sañudo na data 17/10/2019 18:22:38 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 17/10/2019 18:22:45 
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Carmen Santos Queiruga, Eva Solla Fernández, Julia Torregrosa Sañudo e 

Ánxeles Cuña Bóveda, deputadas do Grupo Parlamentario Grupo Común da 

Esquerda, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1.ª 

 

 

Nos últimos dous anos, vimos asistindo a unha proliferación de contratos de 

patrocinio formalizados pola Axencia Galega de Turismo e outros organismos, 

como a Secretaría Xeral para o Deporte ou a Axencia Galega das Industrias 

Culturais, para financiar distintos festivais. Destes contratos, unicamente os 

formalizados para a difusión da marca Fest Galicia contan cunha convocatoria 

previa, con criterios e procedementos preestablecidos e concretan as 

contraprestacións que deben ofrecer as empresas organizadoras dos festivais. No 

resto dos supostos non parece existir tal convocatoria previa, polo que 

unicamente coñecemos os documentos relativos á adxudicación dos contratos. En 

ningún dos contratos constan os motivos que permitan identificar os criterios de 

determinación do prezo ou por que os prezos difiren significativamente duns 

contratos a outros. En xeral, máis alá dunha xenérica alegación dun “dereito de 

exclusiva”, non figuran nos contratos os criterios que permitan identificar por 

que os contratistas seleccionados son máis idóneos que outros cuxa actividade é 

idéntica e que poden ofrecer contrapartidas equivalentes. En outros contratos, nin 

sequera aparecen contrapartidas para a Xunta de Galicia a cambio do prezo 

pactado. Dado que o importe de apenas media ducia destes contratos de 

patrocinio ascende a unha cantidade que supera os 6 millóns de euros en dous 

anos, entendemos que resulta de interese para a cidadanía e para os sectores 
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empresariais afectados, coñecer os criterios que segue a Xunta de Galicia para 

adxudicar estes contratos a determinadas empresas.  

 

Por todo o exposto, as deputadas asinantes presentan a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral en Comisión: 

 

- Por que festivais de gran formato e repercusión son patrocinados pola Xunta de 

Galicia por un prezo sensiblemente inferior ao que se paga a festivais bastante 

máis pequenos?  

 

 Santiago de Compostela, 17 de outubro de 2019. 

 

   Asdo.: Carmen Santos Queiruga 

    Eva Solla Fernández 

    Julia Torregrosa Sañudo 

   Deputadas do G.P. Grupo Común da Esquerda 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Carmen Santos Queiruga na data 17/10/2019 18:13:30 

 

Eva Solla Fernández na data 17/10/2019 18:13:40 

 

Julia Torregrosa Sañudo na data 17/10/2019 18:13:51 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 17/10/2019 18:14:01 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Carmen Santos Queiruga, Eva Solla Fernández, Julia Torregrosa Sañudo e 

Ánxeles Cuña Bóveda, deputadas do Grupo Parlamentario Grupo Común da 

Esquerda, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1.ª 

 

 

Nos últimos dous anos, vimos asistindo a unha proliferación de contratos de 

patrocinio formalizados pola Axencia Galega de Turismo e outros organismos, 

como a Secretaría Xeral para o Deporte ou a Axencia Galega das Industrias 

Culturais, para financiar distintos festivais. Destes contratos, unicamente os 

formalizados para a difusión da marca Fest Galicia contan cunha convocatoria 

previa, con criterios e procedementos preestablecidos e concretan as 

contraprestacións que deben ofrecer as empresas organizadoras dos festivais. No 

resto dos supostos non parece existir tal convocatoria previa, polo que 

unicamente coñecemos os documentos relativos á adxudicación dos contratos. En 

ningún dos contratos constan os motivos que permitan identificar os criterios de 

determinación do prezo ou por que os prezos difiren significativamente duns 

contratos a outros. En xeral, máis alá dunha xenérica alegación dun “dereito de 

exclusiva”, non figuran nos contratos os criterios que permitan identificar por 

que os contratistas seleccionados son máis idóneos que outros cuxa actividade é 

idéntica e que poden ofrecer contrapartidas equivalentes. En outros contratos, nin 

sequera aparecen contrapartidas para a Xunta de Galicia a cambio do prezo 

pactado. Dado que o importe de apenas media ducia destes contratos de 

patrocinio ascende a unha cantidade que supera os 6 millóns de euros en dous 

anos, entendemos que resulta de interese para a cidadanía e para os sectores 
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empresariais afectados, coñecer os criterios que segue a Xunta de Galicia para 

adxudicar estes contratos a determinadas empresas.  

 

Por todo o exposto, as deputadas asinantes presentan a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral en Comisión: 

 

- Sabe a Xunta de Galicia  o que pagan empresas privadas por patrocinios 

nos mesmos festivais que patrocina a Xunta de Galicia?  

 

 

 Santiago de Compostela, 17 de outubro de 2019. 

 

   Asdo.: Carmen Santos Queiruga 

    Eva Solla Fernández 

    Julia Torregrosa Sañudo 

   Deputadas do G.P. Grupo Común da Esquerda 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Carmen Santos Queiruga na data 17/10/2019 18:09:55 

 

Eva Solla Fernández na data 17/10/2019 18:10:06 

 

Julia Torregrosa Sañudo na data 17/10/2019 18:10:16 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 17/10/2019 18:10:25 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Carmen Santos Queiruga, Eva Solla Fernández, Julia Torregrosa Sañudo e 

Ánxeles Cuña Bóveda, deputadas do Grupo Parlamentario Grupo Común da 

Esquerda, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1.ª 

 

 

Nos últimos dous anos, vimos asistindo a unha proliferación de contratos de 

patrocinio formalizados pola Axencia Galega de Turismo e outros organismos, 

como a Secretaría Xeral para o Deporte ou a Axencia Galega das Industrias 

Culturais, para financiar distintos festivais. Destes contratos, unicamente os 

formalizados para a difusión da marca Fest Galicia contan cunha convocatoria 

previa, con criterios e procedementos preestablecidos e concretan as 

contraprestacións que deben ofrecer as empresas organizadoras dos festivais. No 

resto dos supostos non parece existir tal convocatoria previa, polo que 

unicamente coñecemos os documentos relativos á adxudicación dos contratos. En 

ningún dos contratos constan os motivos que permitan identificar os criterios de 

determinación do prezo ou por que os prezos difiren significativamente duns 

contratos a outros. En xeral, máis alá dunha xenérica alegación dun “dereito de 

exclusiva”, non figuran nos contratos os criterios que permitan identificar por 

que os contratistas seleccionados son máis idóneos que outros cuxa actividade é 

idéntica e que poden ofrecer contrapartidas equivalentes. En outros contratos, nin 

sequera aparecen contrapartidas para a Xunta de Galicia a cambio do prezo 

pactado. Dado que o importe de apenas media ducia destes contratos de 

patrocinio ascende a unha cantidade que supera os 6 millóns de euros en dous 

anos, entendemos que resulta de interese para a cidadanía e para os sectores 
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empresariais afectados, coñecer os criterios que segue a Xunta de Galicia para 

adxudicar estes contratos a determinadas empresas.  

 

Por todo o exposto, as deputadas asinantes presentan a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral en Comisión: 

 

- Por que hai festivais patrocinados por un importe ata 6 veces superior ao que 

reciben outros festivais equivalentes?  

 

 

 Santiago de Compostela, 17 de outubro de 2019. 

 

   Asdo.: Carmen Santos Queiruga 

    Eva Solla Fernández 

    Julia Torregrosa Sañudo 

   Deputadas do G.P. Grupo Común da Esquerda 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Carmen Santos Queiruga na data 17/10/2019 18:17:36 

 

Eva Solla Fernández na data 17/10/2019 18:17:47 

 

Julia Torregrosa Sañudo na data 17/10/2019 18:17:58 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 17/10/2019 18:18:12 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Carmen Santos Queiruga, Eva Solla Fernández, Julia Torregrosa Sañudo e 

Ánxeles Cuña Bóveda, deputadas do Grupo Parlamentario Grupo Común da 

Esquerda, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1.ª 

 

 

Nos últimos dous anos, vimos asistindo a unha proliferación de contratos de 

patrocinio formalizados pola Axencia Galega de Turismo e outros organismos, 

como a Secretaría Xeral para o Deporte ou a Axencia Galega das Industrias 

Culturais, para financiar distintos festivais. Destes contratos, unicamente os 

formalizados para a difusión da marca Fest Galicia contan cunha convocatoria 

previa, con criterios e procedementos preestablecidos e concretan as 

contraprestacións que deben ofrecer as empresas organizadoras dos festivais. No 

resto dos supostos non parece existir tal convocatoria previa, polo que 

unicamente coñecemos os documentos relativos á adxudicación dos contratos. En 

ningún dos contratos constan os motivos que permitan identificar os criterios de 

determinación do prezo ou por que os prezos difiren significativamente duns 

contratos a outros. En xeral, máis alá dunha xenérica alegación dun “dereito de 

exclusiva”, non figuran nos contratos os criterios que permitan identificar por 

que os contratistas seleccionados son máis idóneos que outros cuia actividade é 

idéntica e que poden ofrecer contrapartidas equivalentes. En outros contratos, nin 

sequera aparecen contrapartidas para a Xunta de Galicia a cambio do prezo 

pactado. Dado que o importe de apenas media ducia destes contratos de 

patrocinio ascende a unha cantidade que supera os 6 millóns de euros en dous 

anos, entendemos que resulta de interese para a cidadanía e para os sectores 
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empresariais afectados, coñecer os criterios que segue a Xunta de Galicia para 

adxudicar estes contratos a determinadas empresas.  

 

Por todo o exposto, as deputadas asinantes presentan a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral en Comisión: 

 

- Que criterios se seguen para a selección de empresas contratistas para contratos 

de patrocinio distintos dos contratos de patrocinio de Fest Galicia?  

 

 Santiago de Compostela, 17 de outubro de 2019. 

 

   Asdo.: Carmen Santos Queiruga 

    Eva Solla Fernández 

    Julia Torregrosa Sañudo 

   Deputadas do G.P. Grupo Común da Esquerda 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Carmen Santos Queiruga na data 17/10/2019 18:01:43 

 

Eva Solla Fernández na data 17/10/2019 18:01:54 

 

Julia Torregrosa Sañudo na data 17/10/2019 18:02:03 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 17/10/2019 18:02:12 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Carmen Santos Queiruga, Eva Solla Fernández, Julia Torregrosa Sañudo e 

Ánxeles Cuña Bóveda, deputadas do Grupo Parlamentario Grupo Común da 

Esquerda, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1.ª 

 

 

Nos últimos dous anos, vimos asistindo a unha proliferación de contratos de 

patrocinio formalizados pola Axencia Galega de Turismo e outros organismos, 

como a Secretaría Xeral para o Deporte ou a Axencia Galega das Industrias 

Culturais, para financiar distintos festivais. Destes contratos, unicamente os 

formalizados para a difusión da marca Fest Galicia contan cunha convocatoria 

previa, con criterios e procedementos preestablecidos e concretan as 

contraprestacións que deben ofrecer as empresas organizadoras dos festivais. No 

resto dos supostos non parece existir tal convocatoria previa, polo que 

unicamente coñecemos os documentos relativos á adxudicación dos contratos. En 

ningún dos contratos constan os motivos que permitan identificar os criterios de 

determinación do prezo ou por que os prezos difiren significativamente duns 

contratos a outros. En xeral, máis alá dunha xenérica alegación dun “dereito de 

exclusiva”, non figuran nos contratos os criterios que permitan identificar por 

que os contratistas seleccionados son máis idóneos que outros cuxa actividade é 

idéntica e que poden ofrecer contrapartidas equivalentes. En outros contratos, nin 

sequera aparecen contrapartidas para a Xunta de Galicia a cambio do prezo 

pactado. Dado que o importe de apenas media ducia destes contratos de 

patrocinio ascende a unha cantidade que supera os 6 millóns de euros en dous 

anos, entendemos que resulta de interese para a cidadanía e para os sectores 
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empresariais afectados, coñecer os criterios que segue a Xunta de Galicia para 

adxudicar estes contratos a determinadas empresas.  

 

Por todo o exposto, as deputadas asinantes presentan a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral en Comisión: 

 

- A Xunta de Galicia comproba se o prezo dos patrocinios se axusta a un prezo de 

mercado?   

 

 Santiago de Compostela, 17 de outubro de 2019. 

 

   Asdo.: Carmen Santos Queiruga 

    Eva Solla Fernández 

    Julia Torregrosa Sañudo 

   Deputadas do G.P. Grupo Común da Esquerda 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Carmen Santos Queiruga na data 17/10/2019 18:05:19 

 

Eva Solla Fernández na data 17/10/2019 18:05:35 

 

Julia Torregrosa Sañudo na data 17/10/2019 18:05:48 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 17/10/2019 18:05:59 
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